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Vragen begroting 2021 
Er wordt gevraagd om 13.000 euro af te zonderen vanuit griffiebudget voor groep 7/8 aan 
de macht. Betekend dit dat dit budget niet van het raadsbudget gaat en dat we 2 jaarlijks 
dit project gaan uitvoeren. Ik kan het niet terug vinden in de begroting maar dat kan aan 
mij liggen want het is een veelheid aan staatjes en getallen. Of bedoelen we de 15.000 
euro die we jaarlijks vanaf 2018 overhouden 2.1 bij raadsvoorstel. Graag verheldering 
mbt dit punt.

Antwoord:
Bedoeld wordt dat de niet gebruikte ruimte van € 15.000 wordt ingezet voor groep 7/8 
aan de macht. Dit leidt dus niet tot extra budget. 

Fijn Leven: 
Door ontwikkelen van gebiedswethouder…wat gaan we dan anders of beter doen. Kunt u 
dit duiden?

Antwoord:
De ervaringen zijn positief. De gebiedswethouder onderhoudt een structurele relatie met 
de kernen binnen zijn of haar gebied o.a. via de betreffende dorpsbelangen organisaties. 
Ook wordt de rol van gebiedswethouder in het kader van Corona-crisis ingezet om 
betrokkenheid te tonen vanuit het bestuur. De rol van ambassadeur wordt op deze 
manier breed ingevuld. Daar waar het gaat om een integrale benadering van de 
samenleving speelt de gebiedswethouder een belangrijke rol en deze betrekt voor wat 
betreft specifiek inhoudelijke zaken de desbetreffende verantwoordelijk wethouder. 

Stimuleren van bewegen in de eigen leefomgeving. Wat gaan we doen? 

Antwoord:
We willen het in de openbare ruimte aantrekkelijker maken om te bewegen, voor jong en 
oud. Dit houdt in: mogelijkheden om te wandelen, skeeleren, voetballen, spelen, etc. Ook 
zijn op verzoek van inwoners bewegingstoestellen mogelijk voor volwassenen. 
Bijvoorbeeld in Neede is er een initiatief in samenwerking met de fysiotherapie om te 
kunnen bewegen in de openbare ruimte. 

We gaan nog uit van een speelruimtebeleid wat voor vele jaren geleden is vastgesteld. 
Klopt dat? Zo ja is het college voornemens die opnieuw bespreekbaar te maken , dit 
vooral omdat er wijk en kerngericht willen werken.

Antwoord:
Het huidige speelbeleid is verouderd. Bij het Groenbeleidsplan dat momenteel in 
voorbereiding is, is het spelen en bewegen als onderdeel opgenomen. Dit komt in de 
plaats van het huidige speelbeleid.

We hebben  2 miljoen in het coalitie programma opgenomen voor groen en 
onderhoud,wegen ed. Wat is daarvan al besteed en wat is er gedaan om een inhaalslag 
te maken.

Antwoord:
Het maken van plannen vergt tijd. In 2020 zijn allereerst veel slechte groenvoorzieningen 
aangepakt. Ook werken we aan een nieuw digitaal groenbeheerprogramma. Er zijn 
diverse projecten in uitvoering in samenwerking met inwoners. Momenteel is er ruim € 
200.000 uitgegeven vanuit het budget Investeren in Berkelland onderdeel Verbeteren 
Groenvoorzieningen, en zijn veel projecten in voorbereiding.



Welke panden zijn er nog die we gaan afstoten?

Antwoord:
We zoeken een oplossing voor alle panden, in ons bezit, die leegstaan. Als we geen 
maatschappelijk doel met de inzet van de panden kunnen bewerkstelligen (en we hoeven 
geen eigenaar te blijven), proberen we de panden te verkopen. Onderstaand een 
complete lijst van gebouwen in ons bezit.

Leegstaande gebouwen

Brandspuithuisje,  Borculo (verkoop bijna afgerond)

School de Steege, Eibergen (onderdeel plan Simmelink)

Veldhoekschool, Ruurlo

Julianaschool Eibergen (onderdeel plan Simmelink)

Regenboogschool Eibergen (deels verhuurd aan OPONOA)

Driesprong Eibergen 

School Huenderstraat Eibergen 

School Wheemerstraat 15 Neede

Grolseweg 19 Beltrum (actief in de verkoop)

Gymzaal Simmelink, Eibergen (onderdeel plan Simmelink)

Hr. Rudolfstraat voormalige peuterspeelzaal, Borculo

Gebouwen in gebruik/verhuur

Gemeentehuis, Borculo

Gemeentewerf, Borculo

Brandweerkazernes (Ruurlo, Neede, Eibergen)

Werf Neede (voormalig Hacron) 

Verzamelgebouw, Borculo

Sporthal Pickerhal, Eibergen

Sporthal de Sonders, Beltrum

Sporthal Rikkenhage, Ruurlo

Sportzaal Oranjelaan, Neede

Gymzaal de Zuidrek, Rekken

Gymzaal de Rekstok, Eibergen



Gymzaal Dumasweg, Neede

Gymzaal Noord, Borculo

Gymzaal de Benneker, Gelselaar

Gymzaal Schoolstraat, Ruurlo

Museum de Scheper / Boerderij Vuurrever

Brandweermuseum, Borculo

Bibliotheek, Ruurlo

Woningen ( Borculoseweg 73 Ruurlo, Schoolweg 9 Noordijk)

Woonwagen, Vijverweg 8, Ruurlo

Bakspieker, Vlearmoesplein , Neede

Willibrordusschool, Ruurlo (actief in verkoop)

Overige gebouwen

Molens (de Ster, de Hollandsche Molen)

Kerktorens (Eibergen, Rekken, Neede, Borculo, Geesteren)

Muziekkoepel, Ruurlo

Gebouwen begraafplaatsen ( Ruurlo, Rekken, Neede, 
Haarlo, Geesteren, Haaksbergseweg, Joodse begraafplaats, 
Borculoseweg Eibergen, Deugenweerd, Sprakelberg, Oude 
Diepenheimseweg) 

Parkeergarage, Eibergen

Stationsstraat 12, Ruurlo

Hertenkamp (Borculo, Neede)

Veldschuur

Schuilhutten ( Hallerpad, Mallumse Molenweg, den Borgweg, 
de Maat, Beukenlaan, Mariaplein, Stokkersweg)

Sport is meer: 
Er is 2 ton beschikbaar voor transformatie plannen van (sport) verenigingen De 
maatregel is verruimd ivm corona. Klopt dat? Liggen er al plannen? 

Antwoord:



Vanaf 1 oktober 2020 tot januari 2021 kunnen er plannen ingediend worden. De eerste 
plannen druppelen nu binnen. Mocht het nodig zijn, zullen we de termijn verlengen.

Pag 17/18 
We willen meer inzetten op het stimuleren van bewegen in onze leefomgeving, maar er is 
minder vast budget voor projecten en nieuwe speelvoorzieningen in de openbare ruimte. 
Eventueel budget kan gehaald worden uit middelen voor investeren in Berkelland, wijk en 
kerngericht werken. 
Wat betekent dit voor de aanwezige (verouderde) speelvoorzieningen, ook wat betreft de 
financiële middelen?

Antwoord:
We maken een overzicht van alle speelvoorzieningen en kijken daarbij of de aanwezige 
speelvoorzieningen aansluiten bij de doelgroep. We streven naar speelwaarde en 
uitdaging, die goed verdeeld is over de wijken en dorpen, en in verhouding is met het 
aantal kinderen in de verschillende leeftijdsgroepen (afgestemd op de demografische 
ontwikkelingen in de wijken en dorpen). We werken toe naar speelvoorzieningen die 
goed te beheren zijn binnen het beschikbare budget. Dit kan betekenen dat speelplekken 
worden opgeheven, maar ook dat er nieuwe speelplekken bij komen.

Pag 27 
Onder bullet 5 staat vermeld dat voorzieningen op ‘t platteland staan onder druk. Zo 
hebben bijvoorbeeld verenigingen het steeds moeilijker om het hoofd boven water te 
houden en voldoende vrijwilligers te vinden. 
Dit lees ik niet terug over de grote kernen, ook is daar geen speerpunt over opgenomen... 
speelt dat daar niet? 

Antwoord:
Het programma Vitaal Platteland heeft als aandachtsgebied ook de kleine kernen. We 
zien in de kleine kernen en het platteland dat voorzieningen onder druk staan. Dit geven 
dorpsbelangenverenigingen ook aan. Daarom is de activiteit ´We ondersteunen 
initiatieven van inwoners uit de kleine kernen om samenwerking tussen verenigingen te 
vergroten´ opgenomen. Natuurlijk zien we deze ontwikkeling ook in de grote kernen. 
Hiervoor is aandacht in het Programma Fijn Leven (wijk- en kerngericht werken), maar 
ook in de andere programma’s. 

Zorg voor een ieder die dit nodig heeft: 

Pag 32
Wanneer een inwoner een wens heeft voor ondersteuning of begeleiding kijken we eerst 
wat deze inwoner zelf kan. Daarnaast organiseren we meer algemene voorzieningen als 
steunpunt in kern/wijk. Kunt u deze laatste zin toelichten?

Antwoord:
We zien algemene voorzieningen als alle voorzieningen die algemeen toegankelijk zijn, 
dus zonder indicatie. Voorbeelden hiervan zijn: laagdrempelige (opvoed)cursussen vanuit 
het Preventie Platform Jeugd (bijvoorbeeld weerbaarheidstrainingen), de Jimmy’s en de 
nieuw te ontwikkelen dorpskamer. Deze laatste is ook verder toegelicht als 
sturingsmaatregel (dagbesteding ombouwen naar een algemene voorziening). 

Pag 34
De jeugd ontwikkelt zich positief.

We lezen op internet en horen van de GGD steeds meer over over toenemend alcohol en 
drugsgebruik bij jongeren. In hoeverre is hier aandacht voor?



Op pag. 70 is hiervoor wel aandacht onder het kopje ‘veiligheid’... Zou dit ook niet onder 
dit hoofdstuk terug moeten komen?

Antwoord:
De monitoring en informatie van de GGD is voor ons heel belangrijk. Dat is te zien in 
zowel regionaal verband (zie de regiovisie en het regionaal preventie-akkoord, waarin de 
monitoringsgegevens van de GGD onderbouwen welke onderwerpen prioriteit krijgen) als 
in lokaal verband. Lokaal zetten we in op programma’s op scholen door partners als 
Iriszorg en Tactus. Er is verder een duidelijke link met handhaving. Binnen onze 
gemeente is deze lijn geborgd door op ambtelijk en op bestuurlijk niveau veelvuldig de 
afstemming te zoeken tussen de domeinen zorg en veiligheid. 

Cultuur: 
Wat is de verwachting dat de cultuur en erfgoedvisie naar de raad gaat en behandeld kan 
worden dit temeer er diverse bezuinigingen verwerkt zijn de begroting.

Antwoord:
In onze brief van 8 mei 2020 (CORONA-update) informeerden wij u over een aangepaste 
aanpak. Wij hadden toen nog de verwachting dat we de oorspronkelijke planning 
(behandeling in de raad van december 2020) zouden halen. In de huidige 
omstandigheden met de aangescherpte nieuwe CORONA-maatregelen gaat dat niet 
meer lukken. We beraden ons over vervolgstappen en planning en informeren u 
daarover.
De invulling van de bezuinigingen (vanaf2023) baseren we op de visie. 

Wonen: 
Blz.10; De woningmarkt kent nu landelijk een flinke rugwind.
Graag bij bullits “wat willen we bereiken” toevoegen; u bent toch met ons eens dat dit het 
antwoord is op de demografische ontwikkelingen om ons voorzieningenniveau op peil te 
houden? 

Zij-instroom bevorderen

Antwoord:
Gelet op de aard van deze technische vragenronde op de begroting, is het niet mogelijk 
op uw stellingname te reageren.

Blz. 10; Vaak wordt genoemd dat er ingezet wordt op innovatieve projecten. U bent het 
toch ook met ons eens dat ‘standaard’ projecten ook een bijdrage leveren aan 
aantrekkelijke nieuwe woningen?

Antwoord:
Gelet op de aard van deze technische vragenronde op de begroting, is het niet mogelijk 
op uw stellingname te reageren.

P7. Er wordt niet gesproken over jongerenwoningen? Hoe gaat het college dit tekort 
oplossen en actief werken aan behoud van jongeren in Berkelland?

Antwoord:
Zoals ook aangegeven in ´Ruimte voor extra woningbouw per kern´ zetten we in elke 
kern in op het bouwen van starterswoningen. Ook in de woonvisie ´Thuis in Berkelland´ 
staan meerdere acties benoemd waarmee we jongeren willen behouden in Berkelland. 
Zo helpt Prowonen jongeren eerder aan een woning via Zoekgerichte loting en 
voorrangsregelingen. Maar ook zullen we onderzoeken hoe we jongeren enthousiaster 
kunnen maken om te kiezen voor een bestaande woning en proberen we zoals gezegd 
echt in te zetten op woningen voor jongeren, bijvoorbeeld ook door marktpartijen uit te 
dagen om betaalbare woningen te ontwikkelen.



P27. “Jongeren ontwikkelen zich op positieve wijze” dit is een sobere visie. Hoe 
behouden we Jongeren in Berkelland en maken we het een aantrekkelijke gemeente 
waar jongeren naar terugkeren?

Antwoord:
Zie bovenstaande antwoord.

Afval: 
Blz. 20; Momenteel is er veel te doen over het vervuilde PMD. Dit zou ook kunnen 
overslaan naar Berkelland. Dit heeft een negatieve invloed op onze VANG. Welke 
maatregelen neemt het college.

Antwoord:
Vervuild PMD heeft formeel gezien geen invloed op de VANG-doelstelling; het is immers 
al (bron)gescheiden van het overige afval/grondstof. Maar heeft wel onze aandacht, 
omdat we dit niet willen (vanuit kosten- en milieuoogpunt). Vervuiling van grondstoffen 
leidt tot afkeur en hoge (verwerkings)kosten. Wij wijzen onze inwoners er regelmatig op 
(via diverse communicatiekanalen) het afval/de grondstoffen in de juiste container te 
doen; dat is uiteindelijk beter voor hun portemonnee en het milieu. Dat doen we o.a. aan 
de hand van de sticker op de PMD container waarop staat wat er wel/niet in de container 
mag, de Tip van de Week, reacties op social media en publicaties in de lokale 
weekbladen.

Pag 20
Over zwerfafval staat genoemd: ‘We weten waar het het meest voorkomt en proberen 
met acties op maat het zwerfafval terug te dringen. Aan welke acties moeten we hierbij 
denken?

Antwoord:
Wij voeren jaarlijks een onderzoek uit naar het zwerfafval in de openbare ruimte. In dit 
onderzoek wordt duidelijk waar wel of geen zwerfafval ligt. Bij de hot-spots kunnen wij 
maatregelen treffen zoals: BOA’s houden de locatie in de gaten, de buitendienst haalt het 
zwerfaval op of een afvalbak plaatsen.

54.000 Euro kosten door zwerfafval is altijd teveel... hoe werken we aan bewustwording 
bij inwoners?

Antwoord:
We hebben o.a. veel contact met scholen en verenigingen via het project Schoon 
Belonen. Wij vragen aan deze maatschappelijke organisaties om het PMD apart in te 
zamelen en de omgeving schoon te houden. In ruil krijgen ze een kleine financiële 
beloning. Aan de leerlingen van scholen geven wij voorlichting met folders en/of 
presentaties. Ook stellen wij afvalgrijper (gratis) beschikbaar aan inwoners die zwerfafval 
willen opruimen. In onze gemeente hebben wij een fanatieke zwerfafvalruimer. Hij heeft 
een website en een app (HelemaalGroen) laten maken waarvan de zwerfafvalruimers 
gebruik van kunnen maken.

Blz. 26; Mooi Landschap 
Praktiserende agrarische bedrijven moeten zich blijvend kunnen ontwikkelen. Wordt dit 
ook meegenomen met de punten, ‘wat willen we bereiken’?

Antwoord:



Bij wat willen we bereiken staat: Economisch sterke en duurzame landbouwbedrijven. 
Dat geldt ook voor de huidige agrarische bedrijven.

Blz 45; Betere verbinding 
A1 (binnenkort operationeel als de 6-baanse oost-west verbinding van Nederland. Zijn er 
al gesprekken met de Provincie en de gemeente Lochem voor een snellere verbinding 
rondom Lochem vanuit Borculo en Ruurlo?

Antwoord:
De verbinding Borculo-Ruurlo naar de A1 is de route N315, N825, N346 en N332. Om 
het verkeer vlotter en veiliger door Lochem te sturen wordt er een rondweg aangelegd 
met een nieuwe brug over het Twentekanaal. Dit als schakel tussen de Achterhoek en de 
A1. Dit weggedeelte zal tussen 2022 en 2024 worden opengesteld.

Voor Berkelland betekent dit een verdere optimalisering van de verbinding naar de A1.

De provincie Gelderland hanteert een trajectaanpak voor de provinciale wegen. In het 
kader van deze projectaanpak staat de N312 (tussen Ruurlo en Lochem) en de N821 
(Borculo-Barchem) op het programma voor groot onderhoud in 2022. Wij nemen deel 
aan de projectgroep en we proberen gezamenlijk aanpassingen te doen om de 
verkeersveiligheid te verbeteren. Uitgangspunt is daarbij niet dat deze verbinding sneller 
moet worden. Op termijn zou dit traject zelfs in onze visie én die van de provincie in 
aanmerking komen voor afwaardering naar 60 km/h. Dit ook om ongewenst sluipverkeer 
(c.q. vrachtverkeer) te voorkomen. 

De snelle verbinding is zoals hierboven beschreven via de N825 (Nettelhorsterweg).

Blz.45; De uitbreidingen van de Berkellandse industrieterreinen 
 staan toch naar aanleiding van de laatste richtlijnen vanuit de Provincie toch ook op 
onze agenda?

Antwoord:
Met de vaststelling van het Regionaal Programma Werklocaties (RPW) door de zeven 
Achterhoekse gemeenten zijn er regionale afspraken gemaakt. De provincie Gelderland 
heeft, na een intensieve samenwerking, ook het RPW vastgesteld. Hiermee conformeren 
ze zich aan de gemaakte afspraken. In het RPW staat aangegeven wat het huidige 
aanbod is van de Berkellandse industrieterreinen. Daarnaast wordt aangegeven wat de 
verwachte vraag is voor de korte en lange termijn. Met het huidige aanbod kan worden 
voldaan aan de huidige vraag. Dit wordt echter goed gemonitord en worden er regionale 
afspraken gemaakt wanneer uitbreiding aan de orde komt.

Blz. 57; Zijn er voorbeelden van verduurzaming van eigen vastgoed? Welke acties 
lopen er? 

Antwoord: 
Voorbeelden van verduurzaming (quickwins) zijn het vervangen van pompen, het 
aanbrengen van extra isolerend glas en de toepassing van aanwezigheidsdetectie. 
Voorbeelden van concrete acties die al zijn uitgevoerd zijn het vervangen van verlichting 
door een duurzamer alternatief (led) bij de sporthallen Neede en Eibergen en de 
bibliotheek Ruurlo.

Blz. 62; Welke lijn wordt er ingezet t.a.v. kostenreductie zwembaden? 

Antwoord: 



Daarover is nog geen besluit genomen. We gaan er in 2021 mee aan de slag, nadat we 
de zwembadbesturen hebben gesproken.

Blz. 63; Wat is de onderbouwing voor het stijgen van ‘rente & afschrijving”? 

Antwoord:
De stijging van de kapitaallasten is het gevolg van de investering in de sporthal in Ruurlo

Blz. 78; De gemeente Bronckhorst kent een prachtige wijze voor de OZB-heffingen voor 
verenigingen en vrijwillige maatschappelijke instellingen .Dit past uitstekend in een 
vergelijkbare gemeente als Berkelland. Het college onderzoekt de mogelijkheden. Hoe 
gaat het college deze aanbeveling inpassen? 

Antwoord:
De oplossing van Bronckhorst is een subsidieregeling die het mogelijk maakt dat 
verenigingen de OZB kunnen terugvragen. Dit kost structureel geld. Op dit moment wordt 
uitgezocht om welk bedrag het in Berkelland gaat. Een memo hierover kunt u op korte 
termijn verwachten. Het instellen van een dergelijke subsidieregeling is een politieke 
afweging.

Blz. 81; Welke maatregelen worden er ingezet om de overhead te verminderen? 

Antwoord:
Er zijn geen gerichte maatregelen om de overhead te verminderen. De kosten van 
overhead die hier gepresenteerd worden is een verplicht overzicht. In de overhead zitten 
volgens de regels de kosten die niet direct zijn toe te rekenen aan programma’s. Deze 
kosten zijn wel noodzakelijk om programma’s uit te kunnen voeren. De kosten die hier 
onder vallen zijn onder meer uitvoering van financiën, ict, personeelsbeleid, aansturing 
van de organisatie, communicatie en huisvesting.  

Blz. 84; De automatisering ontwikkelt zich verder. Wat levert dit in Berkelland op t.a.v. 
de FTE’s? 

Antwoord:
De ontwikkeling van de automatisering leidt naar verwachting tot een effectiever en 
efficiënter beleid. Daarbij kan het zo zijn dat dit resulteert in minder FTE, maar ook in 
lagere kosten. Daar tegenover staat dat de ontwikkelingen met betrekking tot i-cloud en 
participatie in datalab Oost leiden tot meer kosten.  

Blz. 97; Onze kostprijs voor geleverde producten ligt hoger dan de vraagprijs. Welke 
maatregelen voor kostenbeheersing zijn ingezet? 

Antwoord:
Wij bekijken continu hoe we onze processen efficiënter kunnen inrichten en zo de kosten 
voor de geleverde producten kunnen reduceren. 

P42. Achterhoekse pilot gebouwgebonden financiering: Waarom lezen we niets over de 
eerdere pilot met grote steden? Is dit weer een andere pilot? Hebben na 2,5 jaar nog 
helemaal geen vooruitgang geboekt op het gebied van gebouwgebonden financiering!? 
Janet

Antwoord:
In de bestuursrapportage 2020 staat bij deze activiteit vermeld: “In de nieuwe SVn 
Toekomstbestendig Wonen Lening is een maatwerklening opgenomen die speciaal 
bedoeld is voor inwoners met een kleine beurs. Verder lopen er een paar regiodeal-
projecten voor inwoners met een kleine beurs en 1 klimaatverbond-project.”



De Achterhoekse pilot is afgerond met de maatwerklening. In de begroting 2021 gaat het 
over een follow up.  

Duurzaamheid: 

P43. We faciliteren initiatieven: neemt de gemeente nog steeds de faciliterende rol in? 
Hoe neemt de  gemeente de proactieve rol in bij het stimuleren van zonnedaken zoals 
bedoeld in motie M20-03?

Antwoord:
Ja, voor particulieren hebben we daarvoor het AGEM Energieloket ingeschakeld. Het 
AGEM energieloket (www.agem.nl) is dé frontoffice voor de gehele Achterhoek waar 
inwoners informatie en advies kunnen krijgen. Het heeft de opdracht om te adviseren, 
interesse te wekken bij inwoners voor energiebesparing of opwekmogelijkheden en 
buurtinitiatieven te stimuleren. Het AGEM energieloket verzorgt ook de afhandeling van 
de aanvragen voor de toekomstbestendig wonen-leningen.
Ja, wij faciliteren initiatieven vanuit de samenleving. Bij de grootschalige opwek-
initiatieven en maatschappelijke initiatieven kunnen de initiatiefnemers terecht bij onze 
eigen organisatie.
Verder zijn we bezig met het onderzoeken van de mogelijkheden om een 
subsidieregeling voor constructieve aanpassingen (onderdeel van de motie). Deze richt 
zich vooral op de grotere bedrijfsdaken. Zie ook het antwoord op de volgende vraag over 
netcongestie, waardoor investeringen in zonne-energie door bedrijven minder 
aantrekkelijk zijn. Ook speelt mee dat ondernemers nog steeds veel minder betalen voor 
energie dan particulieren.

P43. Zonnedaken: waarom lezen we niets over inspanningen omtrent het energienet? 
Hoe wordt zon op dak gestimuleerd?

Antwoord:
Onder het kopje “Wat speelt er? ”staat hierover vermeld: “Helaas wordt de 
energietransitie in Berkelland belemmerd doordat het netwerk van Liander het grotere 
aanbod van duurzaam opgewekte energie niet aankan. Sommige projecten (zoals 
zonnige bedrijvendaken) kunnen daardoor nu niet doorgaan of lopen vertraging op.  Voor 
de korte termijn blijven we met Liander in gesprek; want er zijn wel maatwerkoplossingen 
mogelijk. Liander heeft ons aangegeven versneld te investeren in het netwerk in 
Berkelland om bijvoorbeeld zon op dak wel weer deels mogelijk te maken. 
Voor de lange termijn zal de RES 1.0 de basis zijn voor structurele investeringen in het 
energie-netwerk.”

P44. Hoe wordt gewerkt aan communicatie en bewustwording? Kan dit niet veel meer en 
veel breder?

Antwoord:
Hiervoor hebben wij het AGEM Energieloket ingeschakeld. En wij communiceren heel 
vaak in BerkelBericht (website, facebook) over de acties die het energieloket of 
Achterhoek Onderneemt duurzaam voor ons doet. Bijvoorbeeld over de junior 
energiecoach, een brief van de portefeuillehouder aan MKB ondernemers over 
gepeperde energierekening, Achterhoekse Duurzame huizenroute enz. 
Verder hebben we op de inwonerspagina van onze gemeentelijke website een speciale 
‘button’ gezet. Daarachter staan allerlei informatie over onze ambitie, antwoorden op 
veelgestelde vragen, subsidiemogelijkheden en doorverwijzingen naar andere websites. 
Deze informatie breiden we steeds verder uit. Op dit moment werken we aan een 
‘infographic’. 

file:///C:/www.agem.nl


Ook in het wijk- en kerngericht werken is ‘duurzaamheid en energie’ een vast 
aandachtspunt. Niet alleen bij ons, maar vooral ook bij inwoners.
Het is overigens de vraag of meer en veel breder heel veel extra resultaat oplevert.

VVD
01. Waarom wordt het jaarlijks benodigde budget voor het programma ‘Groep 7/8 aan de 
macht’ niet structureel opgenomen in de begroting, zoals de raad in meerderheid in Motie 
20-17 heeft uitgesproken, maar wordt het onttrokken aan het budget van de raad?

Antwoord:
Door het bedrag dat de laatste jaren overbleef binnen het griffiebudget te gebruiken 
wordt er structureel geld opgenomen in begroting. Het leidt alleen niet tot een verhoging 
van het budget. Er wordt dus gehoor gegeven aan de Motie 20-17.

02. Als gevolg van neutraal begroten sociaal domein vermindert  het saldo na begroting 
met 680k; waar in de begroting of in de reserve nadelen decentralisaties is dat zichtbaar?

Antwoord:
Dit is niet zichtbaar als 1 post of mutatie. Dit wordt zichtbaar doordat alle lasten uit het 
programma zorg welke niet gedekt worden door middelen die wij van het rijk hebben 
ontvangen, in 2021 worden gedekt door een beroep op de reserve nadelen 
decentralisaties. Het programma Zorg voor wie dat nodig heeft, heeft daarmee in principe 
geen saldo

03. De begroting 2021 sluit met een voordeel van 990k; dit saldo vinden we terug als een 
storting in de algemene reserve (pag. 132). Het is toch juist dat een beroep op de 
algemene reserve uitsluitend gedaan kan worden met een raadsbesluit? Deze 990k is 
dus niet vrij beschikbaar, is dat juist?

Antwoord:
Het saldo is niet bestemd. In die zin is het wel vrij beschikbaar. Door de storting in de 
reserve is wel een raadsbesluit nodig om het bedrag ergens voor aan te wenden.

Raadsvoorstel 1e begrotingswijziging 2021

04. De doorrekening van de septembercirculaire leidt voor de komende 4 jaar tot een 
lagere algemene uitkering en tot een licht negatief aangepast meerjarensaldo. Is in het 
saldo voor 2021 verwerkt dat gemeenten in 2021 330 miljoen extra van het rijk krijgen 
voor jeugd. Of is dat al in de doorrekening van de mei circulaire in het 
meerjarenjarenperspectief verwerkt, zoals we die kennen uit de Perspectiefnota?

Antwoord:
Op deze ontwikkeling hebben we bij de perspectiefnota al geanticipeerd.

Begroting 2021

Algemene opmerking

05. De leesbaarheid van de begroting is sterk verbeterd, maar in beschrijvende teksten 
zijn bedragen weggelaten, daarmee is niet altijd duidelijk wat activiteiten kosten en hoe 
bedragen in een tabel tot stand komen. Aansluitingen zijn gemaakt na Berap, soms is 
dan onduidelijk hoe bedragen zich verhouden tot de begroting 2019 en of de 
ombuigingen, die in de Perspectiefnota opgenomen zijn, altijd daarin zijn verwerkt. Graag 
horen we of de Auditcommissie tot een advies komt over de verbeteringen en of zij tot 
nog verdere verbeteringen voor wenselijk acht.



06. Gesteld wordt dat de verhoging van de OZB een bewuste keuze is, dat de verhoogde 
opbrengst in 2024 nodig is en dat voor de weg van de geleidelijkheid is gekozen. Dat is 
nieuw in onze gemeente. Tot aan 2019 werd een begroting sluitend gemaakt met een 
eventueel nodige OZB-verhoging. We hebben voor de komende 4 jaar berekend hoe 
hoog de saldi zijn als we in 2021 afzien van een verhoging en voor de jaren daarna elk 
jaar met 8 %. Naar onze berekening zijn die saldi dan achtereenvolgens: 464, 488, 1038 
en 2045. Klopt onze berekening?

Antwoord:
Dit klopt als de eerste wijziging niet wordt meegenomen.

07. In de Perspectiefnota 2021 is voor de komende twee jaren elk jaar 300k opgenomen 
als impuls om de ombuigingen te kunnen realiseren; waar in de begroting 2021 is dat 
terug te vinden?

Antwoord:
Deze € 300.000 is opgenomen onder de post overige baten en lasten.

Programma plezierig wonen

08. Samen met Pro Wonen wordt actief een pilot integrale wijkaanpak voor transformatie 
van woningen en het toekomstbestendig maken van woningen. Daarvoor is in het 
coalitieakkoord ‘om te investeren in de samenleving’ 5 miljoen Euro uitgetrokken; in 2019 
is daarvan 1.250k niet besteed; het is ons niet bekend of het in de begroting 2020 
opgenomen bedrag wordt weggezet. Graag duidelijkheid hoe het mogelijk is dat in 2022  
nog 3.825k Euro besteedbaar zou zijn?

Antwoord:
Op dit moment zijn we samen met ProWonen bezig met de voorbereiding voor de pilot 
integrale wijkaanpak in een van onze wijken in Berkelland. Er wordt op dit moment nog 
geen geld uitgegeven in dit project, waardoor het geld wordt doorgeschoven naar 2021 
en 2022. We verwachten in 2021 een start te maken met de integrale wijkaanpak en 
vanaf 2022 echt uitgaven te gaan hebben. 

09. Wat speelt er: ‘De druk op de woningmarkt in Berkelland neemt toe. Er staan weinig 
woningen te koop en de vraag naar sociale huurwoningen en nieuwbouw neemt toe, 
vooral voor jongeren. Dit komt door een mismatch tussen vraag en aanbod.’ Waarom niet 
gesteld dat er in het verleden gewoon verkeerde keuzes zijn gemaakt?

Antwoord:
Gelet op de aard van deze technische vragenronde op de begroting, is het niet mogelijk 
op uw stellingname te reageren.

10. We bieden ruimte voor goede, innovatieve woningbouwplannen in al onze kernen en 
buitengebied op basis de vastgestelde lokale kwaliteitscriteria en de woningbouwopgave 
per kern. Spelen aantallen woningen per kern daarin nog een rol? Ziet de provincie er op 
toe dat we dit aantal niet overschrijden? Hoe voorkomen we dat in de grote kernen eerst 
de ‘makkelijk’ transitielocaties worden ingevuld en voor de meest wenselijke transities 
later geen medewerking van de provincie meer verkrijgen?

Antwoord:
In ‘Ruimte voor extra woningbouw per kern’ beschrijven we het aantal woningen op basis 
van de actuele behoefte. Deze wordt jaarlijks bijgesteld. De provincie toetst aan de 
afspraken met de regio vastgelegd in de Regionale Woonagenda. We proberen de meest 
wenselijke en haalbare transformatielocaties te benutten voor woningbouw, zoals ook 
vastgesteld in de kwalitatieve criteria



11. Wat gaan we daarvoor doen? Allemaal initiatieven die aansluiten bij de behoefte van 
onze inwoners.
Geen enkele inspanning om woningzoekenden naar onze gemeente te halen? Bieden we 
geen kansen voor ‘zij-instromers’? Durven we aan om plannen te ontwikkelen voor 
nieuwe wijken? Welke nieuwbouwwijk in welke kern wordt ontwikkeld nog voor 2030?

Antwoord:
Op basis van de kwalitatieve toetsingscriteria bouwen we voor de actuele behoefte van 
onze inwoners én vestigers. We bouwen zoals afgesproken eerst op 
transformatielocaties, dan op inbreiding en vervolgens op uitbreiding. Op dit moment zijn 
er geen nieuwbouwwijken (uitbreiding) in beeld.

12. Rond de oude rioolwaterzuiveringsinstallatie in Borculo heeft de gemeente nog 
bouwgrond. Waarom is de procedure nog niet gestart om die bouwgrond uit te geven tot 
bouwkavels? Welke plannen heeft het waterschap met de oude 
rioolwaterzuiveringsinstallatie?

Antwoord:
De procedure is al gestart voor de eerste 5 kavels. Een deel van de bouwgrond ligt in de 
milieucirkel van het RWZI. Het ziet er positief uit dat het Wrij de vergunning gaat (laten) 
intrekken. Dan zullen voor de overige kavels ook de procedure starten. We zijn daarnaast 
aan de slag met een gebiedsvisie op dit terrein.

13. Bij de Perspectiefnota heeft het college toegezegd dat er bij de begroting 
duidelijkheid zou zijn over woningbouw in Geesteren en in Haarlo. Waar en hoeveel 
woningen komen er in deze kernen? Wanneer ‘geeft het college daar een klap op’? 
Waarom worden de 3 uitgeefbare bouwkavels op de Garve in Haarlo niet in de markt 
gezet? Welke beletselen zijn daarvoor?

Antwoord:
Er is niets toegezegd door het college voor wat betreft duidelijkheid over woningbouw in 
Geesteren en in Haarlo. Op dit moment zijn er gesprekken met ontwikkelaars in 
Geesteren en Haarlo om invulling te geven aan diverse woningbouwlocaties. Zodra er 
meer bekend is, zullen wij hierover communiceren. De 3 uitgeefbare bouwkavels op de 
Garver zijn wij voornemens binnenkort in de markt te zetten.

14. Wij geven ruimte aan nieuwe woonzorg initiatieven, ook in het buitengebied. 
Wanneer is er duidelijkheid over het initiatief aan de Borculoseweg in Haarlo? De 
gemeente zou ook meewerken aan een 2e initiatief. Hoe staat het er mee? Welke 
initiatieven worden ontwikkeld in de grote kernen? Bieden locaties met leegstaande of 
nauwelijks nog gebruikte zaalaccommodaties daarvoor perspectief. Wordt daarvoor al 
beleid ontwikkeld?

Antwoord:
Op dit moment zijn er nog geen concrete plannen over de twee initiatieven in het 
buitengebied ingediend bij de gemeente. We merken dat het realiseren van een 
woonzorginitiatief in het buitengebied veel inspanning kost, gesprekken hierover zijn 
gaande en we ondersteunen initiatiefnemers hiermee intensief.
We kunnen verder nog niets melden over initiatieven voor woonzorg vastgoed in de 
kernen. Wel zijn hierover gesprekken gaande met initiatiefnemers. Zodra hier meer over 
bekend is, zullen wij hierover communiceren Ook hier geldt dat transformatie van 
leegstaand vastgoed prioriteit heeft.

15. We stimuleren plannen voor innovatieve woningen en woonvormen met aandacht 
voor focus op flexibiliteit en circulariteit, betaalbaar voor starters. Er ligt een 
woningbouwinitiatief ‘Flexwonen Eibergen’ voor, dat daar naadloos in past. Welke reactie 
heeft het college op dit plan gegeven?



Antwoord:
Er is door het college nog geen reactie gegeven op dit plan. 

16. Aan de Dorpsstraat in Gelselaar kan de gemeente nog 3 kavels uitgeven; wanneer 
komen die op de markt?

Antwoord:
Die zijn op dit moment op de markt, ze staan inmiddels op de website. 

17. In Gelselaar ligt het plan Mensink al jaren te wachten op invulling; oorspronkelijk is 
gedacht aan zorgwoningen. Gelselaars Belang wil liever huur- en koopwoningen voor 
starters en jonge gezinnen. Wanneer komt hierover duidelijkheid?

Antwoord:
De gesprekken hierover lopen op dit moment. Zodra hier meer bekend over is, zullen wij 
hierover communiceren.

18. In Noordijk wil Noordijks Belang graag dat 2 beschikbare bouwkavels geschikt 
gemaakt worden voor een ‘driekapper’ voor starters. Kan daar aan worden meegewerkt?

Antwoord:
Hierover lopen de gesprekken met Noordijks belang, hiertoe zijn we ook bereid en dit 
heeft wethouder van der Neut vorig jaar ook al toegezegd. Mochten dit doorgang geven, 
kan het volgens het huidige bestemmingsplan niet en zullen we een procedure moeten 
doorlopen. Mocht er meer informatie zijn, dan zullen wij hierover communiceren.

19. De loonkosten voor het programma Plezierig wonen stijgen met 8%; is onze 
veronderstelling juist dat dit komt omdat meer medewerkers aan dit programma werken?

Antwoord:
De loonkosten worden verdeeld o.b.v een verdeelsleutel. Binnen de gemeente is er 
sprake van een toename van het aantal FTE in dienst. Gevolg dat de toerekening per 
programma ook is toegenomen. Daarnaast zijn de loonkosten toegenomen met 2% als 
gevolg van CAO verhoging en toename in de WG lasten.

20. Waarom is de prognose van de baten van de gemeentelijke grondexploitatie slechts 
een ton meer dan de lasten en waarom lopen die baten in de komende jaren niet meer 
op?

Antwoord:
In de begroting hanteren wij voor het onderdeel gemeentelijke grondexploitaties het 
uitgangspunt dat dit per saldo budgettair neutraal zal zijn. De grondexploitatie is self-
supporting: verliezen en winsten worden bij het vaststellen van de jaarrekening 
onttrokken of toegevoegd aan de algemene bestemmingsreserve grondexploitaties.

U constateert terecht dat de begroting voor 2021 een winst op het onderdeel 
grondexploitaties laat zien van circa € 135.000 binnen het programma Plezierig Wonen. 
Binnen datzelfde programma zijn voor de grondexploitatie echter ook begrote lasten 
opgenomen voor loonkosten ad € 71.000 en rente ad € 179.000. Deze posten zijn 
opgenomen binnen de activiteiten 010.500 en 010.700. Per saldo is voor de 
grondexploitatie onder Plezierig Wonen dus geen winst, maar een nadeel van € 115.000 
(€ 135.000 minus € 250.000) begroot.

De gemeente exploiteert ook enkele bedrijventerreinen. De begroting daarvan is niet 
opgenomen in het programma Plezierig Wonen, maar maakt onderdeel uit van de 



activiteit 050.010 Onderzoek en ontwikkeling duurzame en innovatieve bedrijventerreinen 
binnen het programma Werken en ondernemen in een sterke regio. Per saldo is in de 
begroting hiervoor een positief resultaat van € 112.000 opgenomen. Tezamen met het 
verwachte verlies onder Plezierig Wonen resulteert dit nagenoeg in een budgettair 
neutrale begroting voor de gemeentelijke grondexploitaties als geheel.

We hebben in 2020 voor het eerst het Meerjaren Perspectief Grondexploitaties 
vastgesteld. We willen dit instrument ook gebruiken om het inzicht in de begroting en 
jaarrekening te verbeteren, waarbij ook een goede aansluiting tussen de diverse 
documenten gemaakt zal worden.

Programma fijn leven

21. Vanaf  het begin van de raadsperiode kent het college het fenomeen van 
gebiedswethouder. In sociale media zien we dit fenomeen soms, tot onze verwarring, 
opduiken; welke ervaringen zijn inmiddels opgedaan, werkt het of roept het ook 
bedenkingen op bij de portefeuille-inhoudelijk verantwoordelijke wethouders? Heeft het 
meerwaarde?

Antwoord:
De ervaringen zijn positief. De gebiedswethouder onderhoudt een structurele relatie met 
de kernen binnen zijn of haar gebied o.a. via de betreffende dorpsbelangen organisaties. 
Ook wordt de rol van gebiedswethouder in het kader van Corona-crisis ingezet om 
betrokkenheid te tonen vanuit het bestuur. De rol van ambassadeur wordt op deze 
manier breed ingevuld. Daar waar het gaat om een integrale benadering van de 
samenleving speelt de gebiedswethouder een belangrijke rol en deze betrekt voor wat 
betreft specifiek inhoudelijke zaken de desbetreffende verantwoordelijk wethouder. 

22. Er is in het coalitieakkoord 2 miljoen extra geld beschikbaar om een impuls te geven 
aan het wegenonderhoud in het buitengebied. Daarvoor is een plan opgesteld dat nu in 
uitvoering is. In dit plan, dat begin 2020 in het college is vastgesteld, is een aantal wegen 
geprioriteerd waaraan nu eerder dan mogelijk zou zijn geweest, groot onderhoud wordt 
gepleegd. Klopt het dat in 2019 hiervan niets is uitgegeven en dat het begrote bedrag ad. 
500K niet is overgeheveld naar het begrotingsjaar 2020 en dat er derhalve op dit moment 
nog maar 1.5 miljoen beschikbaar is voor dit groot onderhoud? Hoeveel wordt in 2020 
besteed?

Antwoord:
In 2019 is er een plan opgesteld om in een periode van 3 jaar (2020, 2021 en 2022) de 
extra impuls van 2 miljoen zo doelmatig mogelijk in te zetten voor extra wegenonderhoud 
in het buitengebied. Dit plan is inderdaad begin 2020 door het college vastgesteld ( en in 
2019 was van deze impuls dus nog niets uitgegeven). De volledige 2 miljoen wordt 
echter in de periode 2020 t/m 2022 uitgegeven aan extra onderhoud aan wegen in het 
buitengebied.

23. Bovengenoemde vragen ook voor de impuls van 1,5 miljoen die beschikbaar was 
voor extra (achterstallig) groenonderhoud en de 2,5 miljoen voor ontwikkelen wijken, 
buurten en kernen

Antwoord:
V.w.b. de impuls voor het extra (achterstallig) groenonderhoud: Het maken van plannen 
vergt tijd. In 2020 zijn allereerst veel slechte groenvoorzieningen aangepakt. Ook werken 
we aan een nieuw digitaal groenbeheerprogramma. Er zijn diverse projecten in uitvoering 
in samenwerking met inwoners. Momenteel is er ruim € 200.000 uitgegeven vanuit het 



budget Investeren in Berkelland onderdeel Verbeteren Groenvoorzieningen, en zijn veel 
projecten in voorbereiding.

Mbt wijk en kerngericht werken zien we dat de ontwikkelfase en initiatief fase nu zijn 
overgegaan in de realisatie fase (en dat nieuwe aanvragen weer in de initiatief fase 
zitten). De werkwijze wijk- en kerngericht werken werpt zijn vruchten af. Zo worden sinds 
2020 steeds meer initiatieven ondersteund en uitgevoerd in samenwerking met onze 
inwoners. Zij waarderen deze werkwijze zeer. Initiatieven hebben echter een doorlooptijd 
waar we rekening mee moeten houden. (bijvoorbeeld: het Naoberfonds draait sinds 2020 
volop en is een groot succes)

24. Een simpele ziel denkt dat bij begrotingsposten riolering (020.030) een jaarlijkse last 
te zien van ongeveer 2 miljoen en een jaarlijkse bate van ongeveer 7,5 miljoen; is het niet 
verstandig dat in de toelichting te verduidelijken?

Antwoord:
In de leeswijzer had een toelichting kunnen worden opgenomen hoe de tabel onder “wat 
mag het kosten” moet worden gelezen. Het geldt immers voor alle activiteiten en alle 
programma’s dat de loonkosten en de kapitaalslasten op programma niveau worden 
verantwoord in het financieel overzicht. 

Voor een overzicht van de totale baten en lasten met betrekking tot heffingen, bv. 
riolering, is overigens de paragraaf lokale heffingen te raadplegen.

25. De dienstverleningsovereenkomst met het Gemeentelijk Belastingkantoor Twente is 
aangepast en de lasten van afval stijgen daardoor. Met welk bedrag is de overeenkomst 
gestegen en welk bedrag slaat bij  begrotingspost 020.070 neer? In welke 
begrotingsposten (110.040 en 110.80?) is het restant van de aanpassing verwerkt en met 
welke bedragen?

Antwoord:
De stijging van de kosten voor de dienstverlening van het GBT bedraagt € 144.000. Dit 
komt door aanpassing van de tarieven naar het niveau van 2021 (was 2016). Hiervan 
wordt € 32.000 toegerekend aan afval, € 40.000 aan riolering (020.030) en € 72.000 aan 
OZB (110.080).

26. Kunnen op pag. 24 de beleidsindicatoren met cijfers over het jaar 2019 worden 
aangevuld?

Antwoord:
Hierbij de aanvulling op de ontbrekende cijfers bij de beleidsindicatoren van programma 
Fijn leven.

Berkelland Nederland
Absoluut verzuim 2018 - 1,9

2019 - 2,4
Relatief verzuim 2019 16 26
Voortijdige schoolverlaters zonder startkwalificatie (vsv-ers) 2019 1,1% 2%
Omvang huishoudelijk restafval 2019 169 163

Vitaal platteland



27. In de tabel op pag. 28 ontbreken – anders dan bij de overige programma’s – de 
loonkosten die met de activiteiten 030.010 t/m 030.080 zijn gemoeid. Zijn met deze 
activiteiten geen loonkosten gemoeid?

Antwoord:
Volgens de Besluit Begroting en Verantwoording moeten we de loonkosten toerekenen 
per taakveld (onderliggende producten).  De voorgeschreven systematiek is dat we de 
loonkosten toe bedelen aan 1 taakveld.  Een taakveld hangt aan 1 uniek 
programma.  Vitaal platteland bestaat uit meerder taakvelden die ook aan een andere 
programma toegerekend kunnen worden. Bij toerekening van de loonkosten per taakveld 
is er voor gekozen de loonkosten toe te rekenen aan de grootste taakveld behorende bij 
andere programma’s. 

Zorg voor wie zorg nodig heeft

28. In de septembercirculaire zou worden bekend gemaakt hoeveel middelen Berkelland 
ontvangt voor de uitvoering de Wet inburgering. Hoe gaat die nieuwe taak in 2021 
worden uitgevoerd?

Antwoord:
De voorbereidingen op de Wet Inburgering 2021 (ligt op dit moment voor bij de Eerste 
Kamer) zijn momenteel in volle gang. U wordt voor het einde van het jaar door middel 
van een raadsbrief op de hoogte gesteld van deze voorbereidingen.

De kosten voor de inburgeringsvoorzieningen krijgt de gemeente via een specifieke 
uitkering. Dat wordt geregeld in het ‘Besluit inburgering 2021’ en de ‘Regeling inburgering 
2021’. Daarvan zijn nu de concepten verschenen.

De verdeling van de inburgeringsvoorzieningen is grotendeels op basis van 
inputfactoren, namelijk het aantal inburgeringsplichtige asielstatushouders en het aantal 
gezinsmigranten en overige migranten. Voorafgaand aan elk jaar wordt van beide 
aantallen een schatting gemaakt; uiterlijk zes maanden na afloop van elk jaar wordt 
afgerekend op de werkelijke aantallen inburgeringsplichtigen. 

29. Het beoogde resultaat in de zorg in 2021 resp. 2022 wordt mede gedekt door een 
dekking uit de reserves (begrotingspost 040.710) van bijna 1,7 miljoen en van bijna 1 
miljoen; uit welke reserve wordt dit geput? Uit de reserve nadelen decentralisaties, uit de 
reserve bestuurlijke claims of uit de algemene reserve?

Antwoord:
Uit de reserve nadelen decentralisaties. Het bedrag dat uit de reserves wordt onttrokken 
bestaat uit twee delen. € 875.000 wordt onttrokken aan de reserve bestuurlijke claims en 
geldt ter dekking van de lasten voor het uitvoeringsplan samen denken samen doen 
2021. Daarnaast wordt € 821.000 onttrokken aan de reserve nadelen decentralisaties ter 
dekking van het tekort op het programma zorg voor 2021.

Werken en ondernemen in een sterke regio

30. Een rechtstreekse verbinding tussen bedrijventerrein ‘De Laarberg’ en de snelweg A1 
via het tracé Deventer Kunstweg heeft jaren prominent onderdeel uitgemaakt van 
coalitie- en collegeprogramma’s maar heeft nimmer tot kloeke initiatieven geleid; in de 
begroting 2021 stapt het college daarvan af door nu de bakens te willen verzetten op 
verbeteringen op de tracés via de N315 en N319. Wat is hiervoor de aanleiding en welk 
perspectief heeft de provincie als wegbeheerder van deze wegen inmiddels geboden?

Antwoord:



De provincie en wij vinden een opwaardering van de Deventer Kunstweg tot een 
(regionale) ontsluitingsweg niet realistisch. Dit gelet op de enorme kosten en de impact 
op de omgeving. Voor de ontsluiting van de Laarberg richting A1 is een goede provinciale 
verbinding N319, N315 en N825 beschikbaar. De provincie is verantwoordelijk voor het 
op peil houden en waar mogelijk verbeteren van de kwaliteit van deze bestaande 
provinciale wegen. Wij hebben regelmatig overleg met provincie over deze trajecten en 
we zetten ons gezamenlijk in om deze provinciale wegen te optimaliseren, zowel wat 
betreft doorstroming, bereikbaarheid als verkeersveiligheid. 

Voor wat betreft de Deventer Kunstweg kan de verkeersveiligheid op het traject worden 
verbeterd. Wij gaan ons beraden over te nemen maatregelen, uiteraard ook in 
samenspraak met onze buurgemeente Oost Gelre.

Sport is meer

31. Hoe staat het met de besluitvorming over de nieuwbouw van een sporthal in Ruurlo? 
In het Meerjarenperspectief wordt er rekening mee gehouden dat die al in 2021 wordt 
gebouwd en dat de lasten al in 2022 op het Meerjarenperspectief drukken. Is dat wel 
reëel?

Antwoord:
We streven ernaar dat u een raadsvoorstel in de raadsvergadering van 24 november 
kunt behandelen. Daarna kunnen we starten met de echte voorbereiding van het 
bouwproject. Dan zal ook blijken wat de planning is en kunnen we een betere inschatting 
maken van de kosten en de verdeling van de jaarlasten.

32. Er wordt gewerkt aan een lokaal sportakkoord; wanneer kan de raad zich daarover 
uitspreken?

Antwoord: 
Het lokaal beweeg- en sportakkoord Heel Berkelland beweegt is inmiddels ondertekend 
door 80 samenwerkingspartners. Het is een akkoord van al die partijen. Het is nooit de 
bedoeling geweest om het akkoord apart voor te leggen aan het gemeentebestuur 
(college of gemeenteraad).

Cultuur is van iedereen

33. Er wordt hard gewerkt aan een samenhangende cultuur- en erfgoedvisie met een 
uitvoeringsprogramma; wanneer kunnen we dat bespreken in de raad?

Antwoord:
In onze brief van 8 mei 2020 (CORONA-update) informeerden wij u over een aangepaste 
aanpak. Wij hadden toen nog de verwachting dat we de oorspronkelijke planning 
(behandeling in de raad van december 2020) zouden halen. In de huidige 
omstandigheden met de aangescherpte nieuwe CORONA-maatregelen gaat dat niet 
meer lukken. We beraden ons over vervolgstappen en planning en informeren u 
daarover.

Samen veilig

34. Onze bijdrage aan de VNOG is fors, zonder dat we weten of alle risico’s in onze 
gemeente in beeld zijn. Waarom stellen we als gemeente niet zelf een eigen 
gemeentelijk risicoprofiel op?

Antwoord:



Tijdens de raadsvergadering van 14 oktober 2020 is uitvoerig gesproken over het 
risicoprofiel. De portefeuillehouder, de heer Van Oostrum, heeft toegezegd om na de 
drukte rond Covid 19 een bijeenkomst te organiseren. Hierbij zullen verschillende 
objecten in de gemeente als voorbeeld besproken worden op risicoprofiel en de vertaling 
hiervan in het dekkingsplan. Zo krijgt de raad een beter beeld van de werkwijze van de 
VNOG en het risicoprofiel van onze gemeente.

Aan de slag met de Omgevingswet

35. Als er van die 527k nog 358k over is en wordt overgeheveld naar 2021, waarom 
wordt er dan nog 200k onttrokken aan de reserves

Antwoord:
De begroting van dit programma wordt volledig gedekt uit de reserve. Enkele jaren 
geleden werd de Omgevingswet meer concreet en is een inschatting gemaakt van de 
impact voor onze organisatie en de te verwachten kosten. Deze zijn toen geraamd op € 
527.000.
Per jaar wordt in de begroting een inschatting gemaakt welk deel van die kosten in dat 
jaar daadwerkelijk gemaakt zullen gaan worden. Voor dat deel wordt er dan geld uit de 
reserve gehaald en in de begroting gezet zodat de gemaakte kosten ook daadwerkelijk 
betaald kunnen worden ten laste van dat programma.
De Omgevingswet treedt op 1 januari 2022 in werking. Dat betekent dat in 2021 de piek 
komt te liggen in de werkzaamheden. Daarom wordt nu ook het restant (€ 200.000,-)  van 
de begroting voor dit programma uit de reserve gehaald om de werkzaamheden te 
kunnen bekostigen.

Ombuigingen/Bezuinigingen

36. De bezuinigingen in het programma zorg kent 2 onderdelen: Projecten en acties met 
een bezuiniging ter grootte van 835k in het jaar 2021 en actieve casusregie met een 
structurele bezuiniging van 750k. Waar in de tabel op pag. 38 zijn die bedragen terug te 
vinden? Bij jeugd gaat daar het bedrag pas in het jaar 2022 naar beneden. Waarom niet 
in 2021?

Antwoord:
De sturingsmaatregelen zijn niet als zodanig terug te vinden in de begroting, maar zijn 
verwerkt in de begrotingsposten waar de besparing op gerealiseerd wordt. Dat betekent 
dat het resultaat van bijvoorbeeld de sturingsmaatregel Jimmy’s terug te vinden is op de 
activiteit Jeugd – ZIN. Het totaaloverzicht van de sturingsmaatregelen (zie commissie 26 
oktober) geeft hier inzicht in. Daarin vindt u ook terug waarom in 2021 netto nog geen 
besparend effect wordt verwacht op Jeugd. Een belangrijke reden is dat de nieuwe 
inkoop Jeugd een sterk besparend effect heeft, maar dat deze pas in 2022 gaat lopen. 

Grondbeleid

37. Er is nog een voorziening ter grootte van 1,5 miljoen over van een voorziening voor 
afwaardering bouwgrondexploitaties die in het jaar 2010 is gevormd. Is die voorziening 
nog wel relevant

Antwoord:
Ja, deze voorziening is nog relevant. De voorziening is gevormd om de effecten van de 
demografische ontwikkelingen voor gemeentelijke woningbouwplannen op te vangen. De 
gewijzigde woningbehoefte leidt ook tot een herbeoordeling van de bouwplannen in de 
wijk Leusinkbrink in Ruurlo. De ontwikkelaar heeft een procedure in hoger beroep 
ingesteld om beperking van (extra) plancapaciteit te voorkomen. De gemeente en de 
ontwikkelaar streven momenteel naar een minnelijke oplossing van het geschil. Pas 



zodra de uitkomsten van dit traject bekend zijn, kan de hoogte van de voorziening 
worden aangepast.

Lokale heffingen

38. Onze lokale belastingen en heffingen te samen overstijgen naar verwachting in het 
jaar 2021 voor het eerst het Gelderse gemiddelde. De ontwikkeling van de lastendruk is 
weergegeven in de tabel op pag. 92; in het gemiddelde van onze gemeente in 2019 en 
2020 is naar wij veronderstellen geen rekening gehouden met de teruggave van de OZB 
in die jaren en de korting op de afvalstoffenheffing over het jaar 2020. Is dat juist?

Antwoord:
Dat klopt inderdaad. Bij het berekenen van de gemiddelde lastendruk is uitgegaan van de 
cijfers zoals deze in de paragraaf lokale heffingen zijn opgenomen in de begroting van de 
gemeente. Een korting op de totale opbrengst van € 1 miljoen scheelt ongeveer 22 per 
inwoner.

39. Op pag. 93. is te berekenen dat er 57k wordt onttrokken aan de egalisatiereserve 
afval, hetgeen wordt bevestigd op pag. 130; hoeveel moet er aan die reserve worden 
ontrokken om de tarieven afvalstoffenheffing ten opzichte van het jaar 2020 niet te laten 
stijgen in het jaar 2021? En hoeveel als we teruggaan naar de tarieven die in 2019 
werden geheven?

Antwoord:
Indien de tarieven niet stijgen t.o.v. de tarieven zoals die golden voor 2020 en zijn 
opgenomen in de verordening op de heffing en invordering van reinigingsheffingen 2020, 
moet er ca. € 115.000 onttrokken worden aan de reserve. 

Worden de tarieven 2019 in rekening gebracht dan bedraagt de geraamde onttrekking 
ca. € 160.000.

Wij gaan daarbij gemakshalve even uit van een gelijk aantal heffingseenheden.

40. Het uitgangspunt voor de rioolheffing is 100% kostendekkende tarieven op termijn. In 
de brief van 3 juli 2020 aan de raad wordt gemeld dat een tarief dat kostendekkend is, is 
berekend op 401 Euro en bij een jaarlijkse verhoging van 2% excl. inflatiecorrectie, wordt 
bereikt in het jaar 2033. In welk jaar wordt dit bereikt als we in het jaar 2021 die 
verhoging van 2% achterwege laten?

Antwoord:
De kostendekkende heffing bedraagt bijna € 409,00 in 2033. Als we alleen in 2021 de 2% 
achterwege laten zal er sprake zijn van een kostendekkende heffing in 2034. Het tarief 
wordt dan ongeveer € 3 duurder en komt op €412,00.

Het tarief dat wordt genoemd in de vraag (€ 401,00) bedraagt het gemiddelde tarief over 
de beschouwde termijn van 60 jaar.

Weerstandsvermogen

41. ‘Berkelland kan een stootje hebben’, maar in de kengetallen financiële positie zien we 
de netto schuldenquote stijgen boven de 70%, de solvabiliteitsratio drastisch onder de 
50% dalen en de belastingcapaciteit hoger wordt dan 105%, percentages die de 
provincie als risicovol bestempelt. Het weerstandsvermogen is voor 2021 wel is waar nog 
3,5 maar krijgt een knauw als de herziening van de verdeelsystematiek van het 
gemeentefonds onverhoopt werkelijkheid wordt en de tekorten op jaarrekeningen 



oplopen door dat we er niet in slagen het voornemen/de taakstellingen om de uitgaven in 
de zorg te beteugelen, echt realiseren. Lopen we op basis van deze risico’s niet de kans 
dat de toezichthouder ons voor het meerjarenperspectief een rode kaart voorhoudt?

Antwoord:
Voor de toezichthouder is belangrijk of de structurele lasten gedekt worden door 
structurele inkomsten. Daarbij hanteert de toezichthouder zijn eigen uitgangspunten. Een 
daarvan is dat minimaal de meicirculaire wordt meegenomen. Voor de bezuiniging geldt 
dat de toezichthouder die ook zelf beoordeeld. Afhankelijk van die beoordeling zal de 
toezichthouder de begroting corrigeren waardoor de balans tussen structurele lasten en 
structurele baten kan wijzigen. En daarbij ook het oordeel. De risico’s op zich spelen 
hierbij dus geen rol.
Verbonden partijen

42. Het is resultaat van het OLCT over het jaar 2020 is 375k; waarop is dat gebaseerd? 

Antwoord:
Het resultaat is opgenomen op basis van de begroting 2020 van het OLCT.

43. De Stichting Hambroek wordt mogelijk opgeheven en het voornemen is het geld dat 
bij elkaar is gebracht over te dragen aan Leisurelands; Over hoeveel gaat dat?

Antwoord:
Het gaat om ongeveer 500.000 euro.

Onderhoud kapitaalgoederen

44. In de uitvoeringsplannen voor het komend jaar op pag. 124 zijn ook gepland het 
verkeersluw maken van de Burg. Bloemersstraat en met een brug in die straat, plannen 
die ook zijn vermeld staan in Plan Leef!, waarover de raad nog een besluit moet nemen; 
waarom wordt er in het investeringsprogramma hierop al vooruit gelopen en waarom 
komen de lasten niet ten laste van het budget dat beschikbaar kan komen voor Plan 
Leef!?

Antwoord:
Er is vooruitlopend op besluitvorming over het plan van Leef! door de gemeenteraad, 
gekozen om het vervangen van bestaande duiker in de Burgemeester Bloemersstraat 
door een brug (zodat de gehele Berkel binnen de bebouwde kom van Borculo 
bevaarbaar gemaakt wordt voor de Berkelzomp tussen Berkelzompenloods en 
Hambroek) in combinatie met het verkeersluw maken van de straat, alvast op te nemen 
bij de investeringen voor de Perspectiefnota2021. We wisten dat Leef! het initiatief zeer 
omarmd. Deze investering is, conform PPN2021, daarom ook overgenomen in de 
begroting 2021 als één van de investeringen.

Reserves

45. Toegezegd is dat nagegaan zou worden wat een redelijke omvang (plafond) is van 
de reserve afval; deze bedraagt ultimo 2021 1275k, dat is toch rijkelijk veel gezien de te 
verwachten mutaties in de komende jaren in dit fonds?  Bij de behandeling van de nota 
reserves en voorzieningen 2019 is besloten dat het als er meer afvalstoffenheffing 
binnenkomt dan er kosten zijn en de reserve minimaal het bedrag van het plafond bevat, 
dit te verrekenen met de afvalstoffenheffing van het jaar daarop. Waarom geschiedt dit 
niet voor het komend begrotingsjaar?

Antwoord:



Omdat er minder afvalstoffenheffing is binnen gekomen dan er kosten zijn in 2019 en dit 
ook geldt voor het lopende jaar en de komende jaren, vindt er geen verrekening plaats. 
De reserve daalt door deze tekorten tot onder het plafond in 2024 en zal daarna ook 
blijven dalen.

46. In het jaar 2020 was er een korting op de afvalstoffenheffing van 50 Euro per 
belastingplichtige voor de afvalstoffenheffing. Hoeveel daalt de egalisatiereserve afval als 
over het jaar 2021 en/of over het jaar 2022 aan de belastingplichtigen voor de 
afvalstoffenheffing een korting op de afvalstoffenheffing wordt toegepast van 25 Euro per 
belastingplichtige?

Antwoord:
De reserve daalt per jaar dan ongeveer € 488.000. Dit betekent dat in 2021 de 
egalisatiereserve € 787.000 en in 2022 € 299.000 zal bedragen.

47. Toegezegd is dat het plafond van de reserve Onderwijshuisvesting tegen het licht zou 
worden gehouden na de onttrekking van  bedrag dat nodig is voor nieuwbouw Staring; 
hoe hoog wordt dit plafond?

Antwoord:
Op basis van de begroting 2021 heeft de onderwijshuisvestingsreserve op 31-12-2024 
een saldo van ongeveer € 1,5 mln. In dit saldo is rekening gehouden met de nieuwbouw 
van het Simmelink en het Staring college. We verwachten dat de € 1,5 mln volstaat om 
de afwaardering van de boekwaarde en sloopkosten van de investeringen in fase 1 van 
het Integraal Huisvestingsplan te kunnen dekken, waarmee de reserve op dit moment als 
voldoende wordt aangemerkt. Het is mogelijk dat de reserve de komende jaren nog 
toeneemt als gevolg van resultaatbestemmingen van eventuele overschotten in komende 
jaarrekeningen (volgens de vaste verdeelsleutel). Afhankelijk van de ontwikkelingen de 
komende jaren zullen we de hoogte van de onderwijshuisvestingsreserve in de P&C 
cyclus blijven monitoren. De nota reserves en voorzieningen geeft een plafond aan voor 
de onderwijshuisvestingsreserve van € 7 mln.

48. Op pag. 132 kent de reserve Nadelen decentralisaties ultimo 2021 nog een saldo van 
2.780k; is dat wel juist? Gezien de te verwachten geringe mutaties in de jaren 2022 e.v. 
is het toch mogelijk deze reserve in het jaar 2021 op te heffen (zoals eerder afgesproken) 
en het te verwachten saldo ultimo 2021 over te hevelen naar de algemene reserve?

Antwoord:
Dat is juist. 
Het vaststellen van de begroting 2021 is niet het moment om de reserve op te heffen, 
omdat er in dit jaar nog een beroep op deze begroting wordt gedaan. Daarnaast worden 
er binnen het programma zorg voor wie dat nodig heeft na afronding van het jaar nog 
boekingen gedaan ivm declaraties en facturaties. Wanneer de raad wenst de reserve op 
te heffen is hier een raadsbesluit voor nodig en is het te adviseren dit te doen na 
afsluiting van het boekjaar 2021. 

Financiële begroting

49. In de Perspectiefnota is een taakstelling voor de ambtelijke organisatie opgenomen 
ter grootte van in totaal 925k, waarvan 525k door verlaging van het budget externe 
advisering en een wijziging in het aannamebeleid nieuw personeel en 400k binnen de 
begroting bedrijfsvoering; zijn deze taakstellingen inzichtelijk in de begroting 2021 en 
waar zijn die dan te vinden?



Antwoord:
Deze onderdelen zijn verwerkt op het onderdeel overige baten en lasten.

Investeringen

50. In de begroting 2021 zijn ook de investeringslijsten van 2019 en 2020 opgenomen; 
waarom wordt bij die investeringen niet vermeld of die investeringen al zijn gedaan, of 
niet en waarom niet?

Antwoord:
Er is voor gekozen om de investeringslijsten op te nemen om een beeld te schetsen van 
de investeringen die de laatste jaren zijn voorgenomen. In de begroting nemen we in 
principe geen stand van zaken mee. Als verbeterpunt kunnen we bij de volgende 
begroting alleen die investeringen opnemen die nog in uitvoering zijn dan wel nog niet 
uitgevoerd zijn.

Gemeente Belangen
Begroting 2021 – vragen Gemeentebelangen
Aan de hand van de printversie.

Algemene opmerking: 
Bij elk onderwerp, het punt ‘Wat mag het kosten’ achter de kostensoorten de titel van de 
kostensoort. Nu moet je in het programma terug zoeken wat het inhoud. Het bevordert de 
leesbaarheid van het stuk.

Antwoord:
Daar waar een directe relatie met de kosten is hebben we het nummer van de kosten in 
de tabel wat mag het kosten toegevoegd. Daar waar alleen sprake is van inzet van 
personeel is dit achterwege gelaten. 

Algemene vraag:

De investeringslijst ontbreekt.

Antwoord:
De investeringen en de investeringslijst zijn opgenomen onder het hoofdstuk 
investeringen. In Bijlage 1 hebben we de lijst nogmaals verkort bijgevoegd.

Leeswijzer (p. 8) 

Goed om te lezen dat de vermelding van gelden die gedekt uit de algemene reserves bij 
elke paragraaf staan. 

Plezierig wonen (vanaf p. 9) 
p. 12 
Wat mag het kosten. Beide budgetten zijn verlaagd, bij de nieuwe activiteit staat een 
lager bedrag. Is dit bedrag voldoende om de ambitieuze plannen t.a.v. wonen te 
realiseren?

Antwoord:
Deze beide budgetten worden vooral gebruikt voor onderzoek en regionale en lokale 
projecten. Bijvoorbeeld regionale monitoring, Achterhoeks woonwensen-  en 
leefbaarheidsonderzoek, regiodeal projecten. De grote onderzoeken zijn op dit moment 



afgerond, en de bovenstaande kosten voor onderzoek en projecten kunnen betaald 
worden door de verlaagde budgetten. De plannen die op dit moment er liggen, zoals 
integrale wijkaanpak, worden gedekt uit de incidentele budgetten van ´Samen investeren 
in Berkelland´.

P. 13 
Integrale aanpak 010.070
Begroting na berap -250, 2021 -500, 2022 -3.825
Wat is de oorzaak van deze forse toename? Slaat dit op integrale wijkaanpak voor 
woningen?

Antwoord:
Deze toename is te verklaren, omdat we de afgelopen jaar vooral bezig zijn geweest met 
de voorbereiding van de integrale wijkaanpak samen met Prowonen. Er wordt op dit 
moment nog geen geld uitgegeven in dit project, waardoor het geld wordt doorgeschoven 
naar 2021 en 2022. We verwachten in 2021 een start te maken met de integrale 
wijkaanpak en vanaf 2022 echt uitgaven te gaan hebben. 

P. 14 
Heerlijk thuis in huis is succes.
Er is voor dit project geen geld uitgegeven, hoe kan het dan een succes zijn?

Antwoord:
Er was voor het project ´Heerlijk thuis in Huis´ eenmalig 100.000 euro als projectgeld. Dit 
is ook bijna volledig uitgegeven de afgelopen jaren, is helaas niet direct zichtbaar in de 
begroting. Het projectgeld staat voor de huidige periode nog onder programma ´Zorg 
voor wie dat nodig heeft´ activiteit 040.070 stimuleren nieuwe vormen van zorg. Er is op 
dit moment nog 52.000 euro beschikbaar, dit komt doordat de uitgifte achterblijven als 
gevolg van minder huisbezoeken door corona.

Fijn leven (vanaf p. 16)
In de winter zijn de trottoirs vaak vol met sneeuw. Wie is nou verantwoordelijk voor het 
schoonhouden daarvan zodat ouderen en mensen met een rollator of rolstoel ook naar 
buiten kunnen? 

Antwoord:
De verantwoordelijk voor aanleg en onderhoud van openbare wegen ligt volgens de 
Wegenverkeerswet bij de wegbeheerder. Binnen de bebouwde kom is dat in de regel de 
gemeente. Als het gaat om gladheid door sneeuw en ijs heeft de wegbeheerder een 
inspanningsverplichting, maar geen garantieverplichting. Van de gemeente mag namelijk 
in alle redelijkheid niet worden verwacht dat zij overal en tegelijkertijd tot actie over kan 
gaan en al haar wegen altijd vrij van gladheid houdt. Wel moet de gemeente een 
gladheidbestrijdingsplan hebben waarin staat welke wegen er worden gestrooid en in 
welke volgorde van belangrijkheid. De gemeente kan immers niet overal strooien. Het 
strooien van trottoirs wordt niet door ons uitgevoerd. Daar is simpelweg onvoldoende 
capaciteit voor. Wel doen we een beroep op de bewoners om dit zoveel mogelijk zelf uit 
te voeren. Zo nodig plaatsen we een zoutkist die door de bewoners wordt beheerd.

Bewoners kunnen niet worden verplicht om de stoep voor de eigen woning sneeuw- en 
ijsvrij te houden. De bepaling over het verplicht sneeuwruimen van voetpaden komt sinds 
1986 niet meer voor in de model-APV van de VNG. Voor de VNG speelt de 
handhaafbaarheid een grote rol. Het opnemen van bepalingen die niet of nauwelijks te 
handhaven zijn, levert strijd op met de beginselplicht tot handhaving. Bij een plicht tot 
sneeuwruimen gaat het dan bv om mensen die door ziekte, vakantie of afwezigheid 
vanwege hun werk niet in staat zijn onmiddellijk sneeuw op te ruimen.



Zelfde geldt voor het plaatsen van containers. Het is vaak niet mogelijk om over het 
trottoir te gaan omdat deze in de weg staan. 

Antwoord:
De containers met het huishoudelijk afval mogen alleen op de dag van de inzameling op 
het trottoir staan. Dit betekent dat op één bepaalde dag in de week een container op het 
trottoir mag staan. In de praktijk zien we dat na het leegmaken van de container deze ook 
snel terug bij de woning wordt geplaatst. Bij ons zijn hierover op dit moment geen 
klachten bekend. Als er klachten zijn gaan wij altijd in gesprek met onze inwoners en 
zoeken in gezamenlijkheid naar een oplossing. Zo hebben wij in enkele gevallen speciale 
opstelplekken voor containers gecreëerd. 

 P. 21: 
Dienstverleningsovereenkomst met GBT is aangepast. Gevolg is hogere kosten GBT. 
Wordt er ook meer geleverd?

Antwoord:
De stijging van de kosten voor de dienstverlening van het GBT bedraagt € 144.000. Dit 
komt door aanpassing van de tarieven naar het niveau van 2021 (dit was 2016). Hiervan 
wordt € 32.000 toegerekend aan afval, € 40.000 aan riolering (020.030) en € 72.000 aan 
OZB (110.080).

De kostprijs die het GBT berekend blijft echter onder de prijs die we zouden moeten 
betalen als we het weer in eigen beheer zouden doen. Met ingang van 1 januari 2021 is 
het GBTwente gerechtigd jaarlijks per 1 januari haar tarieven aan te passen op basis van 
de CBS consumentenprijsindex voor huishoudens.

Vitaal platteland (vanaf p. 25)
P. 26 
Het oplossen van knelpunten in bestaande wandel- en fietsroutes.
Wat moeten wij hier ons bij voorstellen?

Antwoord:
De knelpunten hebben enerzijds te maken met knelpunten op het gebied van de 
hardware. Hierbij valt te denken aan het onderhoud van bijvoorbeeld de zandpaden en 
geasfalteerde stukken waar toeristen en recreanten naast eigen inwoners gebruik van 
maken. Anderzijds wordt er ook gewerkt aan de ‘software’. Dit zijn de toeristische 
routestructuren (wandel- en fietsroutes) die door Berkelland lopen over de wegen en 
paden. Van sommige routes, zoals de Flamingoroute, is bijvoorbeeld de bewegwijzering 
niet meer op orde. Dit is een knelpunt. Hier wordt aan gewerkt.

P. 26 
Leefbaarheid langs de Berkel.
Waarom alleen het stuk Borculo – Lochem, de Berkel is toch langer in Berkelland?

Antwoord:
Waterschap Rijn en IJssel heeft op het Berkeltraject Borculo-Lochem een opgave om de 
minimale KRW- en EVZ-doelstellingen te realiseren. In Berkelland ligt een deel van dat 
traject. Om deze doelstelling te realiseren was een gebiedsproces gestart. Dit 
gebiedsproces loopt nog steeds, wel is gebleken dat er op dit moment geen urgentie 
gevoelt wordt om kadeverlegging te starten. De projectscoop die er lag is daarom 
gewijzigd. Het stapstenenmodel Winde geldt nu als vertrekpunt. Bestaande stapstenen 
worden geoptimaliseerd en er wordt gezocht naar aanvullende mogelijkheden, uitgaande 
van vrijwillige medewerking. Kansen die er zijn om toch de kadeverlegging te realiseren 
worden meegenomen. De inrichtingsmogelijkheden per stapsteen worden nu onderzocht.



p. 27 
Waarom heeft Voormekaar extra oog voor situatie agrariërs en stoppers. Ik vind dat er 
geen onderscheid gemaakt mag worden bij een (zorg)vraag

Antwoord:
Gezien de specifieke problematiek bij agrariërs en stoppers zijn er binnen Voormekaar 
mensen speciaal getraind om deze (zorg) vraag te behandelen. Er is dus niet perse extra 
aandacht, maar de aandacht die nodig is bij de vragen die agrariërs en stoppers hebben. 

Zorg voor wie dan nodig heeft (vanaf p. 32)
Vanaf 2022 is de verwachting dat Sturing in Sociaal domein al 2 miljoen oplevert.
Klopt dat nog steeds, n.a.v. commissie Sociaal van 1 oktober 2020?
P. 34 

Antwoord:
De besparing loopt in 2022 op tot 2.639.675. Dit is ook op deze manier verwerkt in de 
begroting. De taakstelling is echter niet meer als zodanig opgenomen, maar verwerkt in 
de posten waar deze besparing op gerealiseerd gaat worden. 

Jimmy’s.  Er zijn nu succesvolle Jimmy’s in Borculo en Neede.
Komen er ook Jimmy’s in Eibergen en Ruurlo?

Antwoord:
Dit is voor nu niet de verwachting. We zetten in op de huidige locaties. In het najaar 
wordt de evaluatie over de Jimmy’s met de raad gedeeld, wat meer inzicht geeft over de 
verdere inzet van de Jimmy’s.  

P. 37, 
Zijn de ontwikkelingen, zoals voorgesteld in Samen aan het stuur, in het sociaal domein 
in de begroting verwerkt?

Antwoord:
Voor nu heeft Samen aan het stuur nog geen financiële consequenties. Deze zijn dus 
ook niet in de begroting verwerkt. De begroting 2021 SDOA wordt nog verder opgesteld 
en voor Berkelland is nog geen impact bekend. Uitgangspunt is echter dat de kosten voor 
de gemeente door Samen aan het Stuur niet stijgen. 

Werken en ondernemen in een sterke regio (vanaf p. 44) 

P. 45, 

promotie Berkelland... hoe gaat dat eruit zien... Na 2021 is er geen geld meer voor 
gereserveerd. 
P. 45... 

Antwoord:
Zoals in de begroting gemeld, zijn we halverwege de marsroute van het projectplan. Het 
‘Merkpaspoort van Berkelland’ is opgeleverd en gepubliceerd. Hierin is de identiteit van 
Berkelland beschreven. 

We werken nu aan de ‘Merkroute van Berkelland’. Hierin wordt de strategie en 
organisatie van de profilering van Berkelland beschreven. Dit doen we voor de 
onderdelen ‘Bewoners/wonen’, ‘Bedrijven/werken’ en ‘Bezoekers/recreëren’. 

Merkpaspoort en Merkroute vormen samen het strategisch actieplan, dat wij eind dit 
jaar/begin volgend jaar aan u willen voorleggen. Onderdeel hiervan is een keuze voor de 



organisatie van de profilering (promotie/marketing/branding). Met de uitvoering van het 
actieplan kan in 2021 worden gestart. In de volgende jaren is het aan de (organisaties in 
de) samenleving om hieraan een vervolg te geven. 

de Deventer Kunstweg is dus ‘zo maar’ uit beeld... Heeft te maken met N18, zie mail 
Joke 5 oktober
P. 46/93 

Ondernemersfonds. Wanneer komt er de toegezegd evaluatie?
Wordt ook de reclame buiten de kernwinkelgebieden aan de beurt?

Antwoord:
De evaluatie van het ondernemersfonds ligt voor aan de gemeenteraad in november.
In de evaluatie wordt ook ingegaan op de mogelijkheid van uitrol van de reclamebelasting 
naar gebieden anders dan de al aangewezen gebieden (centra en bedrijventerreinen).

Actief met duurzaamheid en energie(vanaf p. 52)

P. 52
Bij de 8e bullit, Voor de totstandkoming van de RES 1.0 wordt een participatieproces 
gelopen, waarbij de gemeenteraden een belangrijke rol hebben.
Wanneer gaat de raad hierbij betrokken worden, er zijn toch al besluiten genomen?

Antwoord:
Het besluit dat genomen is door de Achterhoekse colleges, het Gelders college en het 
bestuur van het Waterschap ging over de concept-RES. Inmiddels is de 
projectorganisatie gestart met het participatieproces om te komen tot de RES 1.0. 
Gemeenteraden zijn hierbij een belangrijke stakeholder. U wordt op de hoogte gehouden 
van de voortgang via de nieuwsbrief van de RES, raadbrieven en rechtstreeks aan de 
gemeenteraad gezonden brieven vanuit de RES-organisatie.
Op de website https://www.resachterhoek.nl vindt u meer informatie.

P. 53
onderzoek asbestdakbeschot wordt getrokken door Pro Wonen. 
Valt dit binnen de 1 miljoen asbest opruimings-pot?

Antwoord: 
Nee. Die regeling is alleen bedoeld voor dakbedekking. De definitie daarvan is: een 
dakbedekking van asbestgolfplaten die in contact zijn met weer en wind. Hiieronder wordt 
geen asbestdakbeschot (vaak onder de pannen in een woning) verstaan. Dit omdat 
asbestgolfplaten veel gevaarlijker zijn voor de volksgezondheid.

P.54
DOE scans voor MKB. Wordt dit nu gemeente breed uitgevoerd?

Antwoord: 
Ja. En meer dan dat. Het Berkellandse project is opgeschaald naar Achterhoeks niveau.
Op de website https://www.achterhoekonderneemtduurzaam.nl/ vindt u meer informatie

P. 56: 

https://www.resachterhoek.nl/
https://www.achterhoekonderneemtduurzaam.nl/


Vanaf welk moment zou de afvalscheiding minder gaan kosten, heeft dat te maken met 
het meer gescheiden aanleveren door de inwoners? 

Antwoord: 
Op pag 56 en in het programma Actief met duurzaamheid en energie staan geen teksten 
of acties over gescheiden afvalinzameling.

P.56 
Uitwerking motie M19-08 eigen gemeentelijk initiatief voor grootschalige energie-opwek. 
Hoe staat het hier mee??

Antwoord: 
We hebben de rapportage over het speelveld en de keuzemogelijkheden bijna klaar en 
verwachten u daarover in november te kunnen informeren.

P. 57:
Vergroenen eigen energieverbruik... 
Houdt dit verband met eigen grootschalige opwek?

Antwoord: 
Ja, zo staat het ook letterlijk in de omschrijving van de actie: “Bij de perspectiefnota 2021 
is besloten om dit niet meer perse te doen met Nederlandse certificaten, maar met 
Scandinavische. Dat is een stuk goedkoper. Maar liever willen we deze besparing 
uiteindelijk realiseren via een zelfleveringsmodel energie te leveren van eigen bodem. Dit 
is ook onderdeel van de keuze voor een nieuwe energieleverancier voor 2022. 
Als investeerder (motie eigen opwek) willen we die energie van eigen bodem mogelijk 
maken.”

Sport is meer (vanaf p. 60)
P. 60: 
sport: Kunt u een toelichting geven over de SPUK regeling (btw compensatie). Dit is niet 
in de begroting opgenomen.

Antwoord: 
In het verleden was het zo dat de gemeente de betaalde BTW voor ‘sportkosten’ terug 
kon vragen. Op enig moment is die mogelijkheid afgeschaft. Daarvoor in de plaats is de 
SPUK-regeling gekomen. Door een beroep te doen op die regeling (actief) worden we 
deels gecompenseerd. Het totaal daarvoor beschikbare bedrag is kleiner dan het beroep 
dat gemeenten Daarop doen. Daarom verandert het te ontvangen van jaar tot jaar en is 
het niet geraamd in de begroting.

P. 60: 
meedoen arrangementen voor volwassenen... 
waar is dat in de begroting terug te vinden... 
en waarom maar voor een jaar...

Antwoord: 
De begroting 2021 neemt een voorschot op de positieve uitkomst van het voorstel over het 
meedoenarrangement dat is behandeld in de raadsvergadering van 14 oktober. In de tekst 
van de begroting is dat als volgt verwoord: “In 2020 is een voorstel gedaan om het 
meedoenarrangement vorm te geven voor activiteiten op het gebied van sport en 
verenigingen. Het betreft een pilot van het programma Zorg voor wie dat nodig heeft, met de 
duur van een jaar.” 

P. 61: 
combinatie functionarissen loopt nu een aantal jaren... is inzichtelijk wat dit opgeleverd 
heeft... 



M.a.w. is het raadzaam dit, op eigen kosten, door te zetten. 
Zo niet wat scheelt dit op de begroting (hebben we wel in de perspectief nota 
geaccordeerd)

Antwoord:
De in de perspectiefnota aangekondigde evaluatie en effectmeting van de inzet van de 
combinatiefuncties is bijna afgerond en komt zo spoedig mogelijk naar u toe. De blijvende 
inzet van de combinatiefunctionarissen is nodig om ervoor te zorgen dat kinderen onder 
leiding van professionals meer en beter gaan bewegen (voor, onder en na schooltijd). 
Datzelfde geldt voor het stimuleren van sport en bewegen door ouderen. 
Het antwoord op uw vraag luidt: “Ja, het is raadzaam om door te gaan met de 
combinatiefunctionarissen”. 

Cultuur is van iedereen (vanaf p. 65) 

Pag. 65
Cultuur- en erfgoedvisie.
Wanneer kunnen wij dit document tegemoet zien?

Antwoord:
In onze brief van 8 mei 2020 (CORONA-update) informeerden wij u over een aangepaste 
aanpak. Wij hadden toen nog de verwachting dat we de oorspronkelijke planning 
(behandeling in de raad van december 2020) zouden halen. In de huidige 
omstandigheden met de aangescherpte nieuwe CORONA-maatregelen gaat dat niet 
meer lukken. We beraden ons over vervolgstappen en planning en informeren u 
daarover.

P. 67:
er wordt gesproken over het “zuivere subsidiebudget” wat wordt hier mee bedoeld...wat 
zijn de consequenties van de verdeling van het budget en de bezuiniging hierop

Antwoord: 
Met het ‘zuivere subsidiebudget’ wordt bedoeld dat op het activiteitennummer 080.020 
alleen nog het bedrag staat dat beschikbaar is voor subsidies: € 162.000.
Op datzelfde activiteitennummer stonden in 2020 ook andere activiteiten. De budgetten 
daarvoor zijn nu inzichtelijk gemaakt. U ziet ook meer activiteiten in de financiële tabel 
dan voorheen. 
Die nieuwe verdeling heeft geen gevolgen voor de subsidieontvangers. De bezuiniging 
van de Perspectiefnota 2021 hebben we op één post vastgelegd: 080.095. Deze moet 
nog ingevuld/verdeeld worden. Wat uiteraard vanaf 2023 nog wel gevolgen zal hebben.

P.68: 
de ECAL kosten zijn 258.000/jaar. Waar zit ‘m dat in. Van 8 gemeenten en 
waterschap...dat is bij elkaar.. een hoop geld..

Antwoord:
Ja dat is veel geld. Het ECAL beheert (en ontsluit)  vele strekkende meters (oud) archief 
van overheden. Dit is een wettelijke taak. Voor het beheer ervan zijn landelijk geldende 
strenge normen. Normen die we in ons eigen (te kleine) archief niet kunnen halen. 
Verder moet het ECAL investeren in het beheren en ontsluiten van digitaal opgeslagen 
documenten.
Zouden we dit allemaal zelf moeten doen dan zou het vele malen duurder zijn.

P. 69: 
€60.000 subsidie kerkenvisie is al besteed? Of wat wordt/is hier mee gedaan



Antwoord:
Een deel van het budget wordt besteed aan personeelsinzet voor inventarisatie, 
onderzoek en het voeren van gesprekken. Met het oog op de Coronamaatregelen is het 
lastig om echte voortgang te boeken in de verbinding. Resultaten van het proces en de 
ervaringen komen terecht in de Cultuur- en erfgoedvisie. Een deel van het budget komt 
dus ook ten goede aan die visie.

Samen veilig (vanaf p. 70)
P. 71:

BOA’s uitbreiding 0,5 fte betekent dit uitbreiding van de organisatie of kan dit binnen de 
organisatie opgelost worden.

Antwoord;
Dit betekent geen uitbreiding van de organisatie, maar het anders inzetten van 
beschikbare vacatureruimte binnen het team Dienstverlening. Het wordt dus binnen de 
organisatie opgelost.

Financiën (vanaf p. 77)

Algemene vraag: Is het niet vreemd dat er dekking vanuit de algemene reserve wordt 
gedaan om de algemene uitkering te compenseren ?

Antwoord:
Er vindt geen rechtstreekse dekking uit de algemene reserve plaats om de algemene 
uitkering te compenseren. Het is wel zo dat als de lasten niet gedekt kunnen worden uit 
de inkomsten de algemene reserve wordt aangesproken. Zolang het om incidentele 
lasten gaat is dit geen probleem. Als het gaat om structurele lasten dan is dit ongewenst. 
Dit is het criterium waarop onze begroting getoetst wordt door de provincie. Zijn de 
structurele lasten gedekt door structurele inkomsten. 

Grondbeleid (vanaf p. 89) 
P. 90
Voorziening afwaardering bouwgrondexploitatie. In 2010 is een bedrag van €5.000.000 
gevormd. 
Nu is een beperkt aantal complexen afgewaardeerd. De voorziening is nog maar 
€1.525.000 groot (zeg maar nog een kwart van het totaal bedrag). 

Antwoord:
Geen vraag?

Lokale heffingen (vanaf p. 91) 
P.93: 
Voor toeristenbelasting wordt een bedrag voor 2021 genoemd. Is hier rekening gehouden 
met Corona? 
Toeristenbelasting is toch ook een doelbelasting? Waarom niet als zodanig benoemd

Antwoord:
Bij het bedrag voor 2021 is geen rekening gehouden met Corona-ontwikkelingen. 
De signalen vanuit de sector geven op dit moment een relatief positief beeld, met 
uitzondering van de groepsaccommodaties. Wij blijven de ontwikkelingen in de sector 
goed monitoren. De toeristenbelasting is overigens geen doelbelasting. 

P. 93
Voor de afvalstoffenheffing staat voor 2021 een dekkingspercentage van 98%. De rest 



wordt gedekt uit de egalisatiereserve. Moet de afvalstoffenheffing in 2022 worden 
verhoogd om dit te voorkomen?

Antwoord:
De afvalstoffenheffing hoeft niet extra verhoogd te worden in 2022. De reserve 
afvalstoffenheffing is nog van voldoende niveau en ligt zelfs nog iets boven het plafond 
zoals opgenomen in de nota reserves en voorzieningen 2019. Doordat er de komende 
jaren steeds wat onttrokken wordt is de verwachting dat we in 2024 onder het plafond 
zitten. Afhankelijk van de lasten ontwikkelingen zal iedere jaar beoordeeld worden of de 
tarieven extra moeten stijgen.

Idem voor rioolheffing (de bijdrage daarvan is toch juist onlangs verhoogd? Had dat niet 
een grotere verhoging moeten zijn om kostendekkend uit te komen?

Antwoord:
De rioolheffing is berekend over een lange termijn en stijgt geleidelijk naar een 
kostendekkend tarief. Als er in een jaar een (incidenteel) overschot/tekort is, komt dit ten 
goede of ten laste van de rioleringsvoorziening.

P. 96: 
marktgelden: de gemeente legt meer dan de helft bij? Het is een commerciële activiteit.

Antwoord:
De begrote opbrengsten uit marktgelden zijn al jaren lager dan de begrote kosten. In de 
perspectiefnota is aangegeven dat de opbrengsten mogen stijgen met het 
inflatiepercentage uit de meicirculaire. Dus dat beeld zal niet veranderen. 

De tarieven voor marktgelden worden overigens vastgesteld in december bij de 
behandeling van de belastingverordeningen 2021.

Weerstandsvermogen (vanaf p. 99)
P. 100: 
Vanwaar de geschatte risico bij de Samenwerkende Partijen van 2 miljoen? In bijna alle 
gevallen wordt aangegeven dat de financiële risico’s beperkt zijn

Antwoord:
Het risico bestaat uit de kans en de omvang. Hoewel de kans gering is, is de totale 
omvang van de het mogelijke risico wel groot. Daardoor komt het risico alsnog hoog uit.

P. 100 
Weerstandsvermogen. Waar kun je terugvinden dat het risico Uitval ICT met 150.000 
euro is toegenomen t.o.v. de begroting 2020, namelijk nu 300.000, wat is hiervoor de 
aanleiding

Antwoord:
Er is een nieuwe inschatting gemaakt van de omvang van het risico. Nu we steeds 
digitaler worden neemt ook de omvang van het risico toe bij uitval. 

Aanvullende opmerkingen:
algemene opmerking:
bij de diverse tabellen een kolom toevoegen, namelijk:

Commentaar [OJ(1]:  Wat is het plafond waar we van uit 
gaan?



2016 2017 2018 2019 Begroting 2020 Begroting na Berap 2021 2022 2023 2024

dit bevordert de leesbaarheid

Antwoord:
We begrijpen het verzoek, maar een pagina heeft maar beperkte ruimte. Hoe meer 
kolommen hoe minder ruimte er per kolom is. Het huidige aantal kolommen past nog net 
zonder dat de cijfers gaan schuiven. Met een extra kolom worden cijfers afgebroken.

P. 105
GGD NOG, bij de deelnemende gemeenten ontbreekt de gemeente Berkelland.
P.115
Euregio, onder zeggenschap/vertegenwoordiging, raadslid A.J. Kion toevoegen.
Algemeen bestuur: burgemeester J. van Oostrum, wethouder G. Teselink , raadslid 
A.J.Kion toevoegen
EUREGIO-Raad: burgemeester J. van Oostrum, raadslid A.J. Kion toevoegen
Commissie Mozer: burgemeester J. van Oostrum, raadslid A.J. Kion toevoegen
Commissie Economie en Arbeidsmarkt: wethouder G. Teselink

Antwoord:
Deze teksten zijn weggevallen. In het volgende document zullen we deze weer opnemen.

D66

Tijdens de bespreking van de bestuursrapportage 2020 heeft D66 vragen gesteld m.b.t. 
het onderdeel groenonderhoud welke niet beantwoord zijn en ook voor de 
begrotingsvergadering relevant zijn. Wij stellen u deze vragen daarom hierbij schriftelijk. 
In de bestuursrapportage wordt gesteld dat er “plannen in ontwikkeling zijn om 
groenvakken in de toekomst goedkoper te kunnen onderhouden door groenvakken om te 
vormen naar goedkopere groentypen” Wij vinden dit een vreemde stelling omdat dit 
volgens ons al jarenlang geldend beleid is. Als een buurt toch een ander 
onderhoudsintensiever type groen wenst kan dat, er worden dan afspraken gemaakt over 
het adopteren van het onderhoud door een buurt. Als D66 vinden wij groenonderhoud 
overigens een kerntaak die gewoon door de gemeente uitgevoerd dient te worden en dat 
het huidige kwaliteitsniveau onder de maat is. 

 

Onze fractie heeft de volgende vragen:

Vraag: Wat is er nieuw aan de plannen die u in ontwikkeling heeft en wanneer kan de 
raad deze ontvangen? 

Antwoord:
In het tweede kwartaal van 2021 zullen we het Groenbeleidsplan aan de gemeenteraad 
voorleggen. In dat plan laten we zien hoe we de komende jaren willen inzetten op 
biodiversiteit, leefbaarheid, bewegen in de openbare ruimte, klimaatadaptatie, en wijk- en 
kerngericht werken. Dit betekent dat we op diverse plekken het groen gaan omvormen. 
Uiteraard houden we daarbij rekening met het beschikbare onderhoudsbudget en de 
komende bezuiniging (vanaf 2022). 



Vraag: Hoeveel procent van het groenonderhoud is ondergebracht bij inwoners?

Antwoord:
Momenteel is ongeveer 1,5% van het totale areaal openbaar groen in de bebouwde kom 
in onderhoud bij inwoners.

Vraag: Wat is de structurele besparing van deze “uitbesteding”? 

Antwoord:
In de praktijk betekent dit niet veel besparing in geld, maar vooral een meerwaarde in de 
betrokkenheid van inwoners bij hun buurt. Wat we besparen qua onderhoudskosten zal 
een klein bedrag zijn, maar het vergt ook tijd om te overleggen, en dit administratief te 
regelen. Het is een service naar de inwoners, die op die manier betrokken zijn bij hun 
buurt en voor een ‘plus’ kunnen zorgen. Sociaal gezien heeft dit dus een meerwaarde. 

Vraag: Hoe toekomstbestendig is deze manier van groenonderhoud, kortom hoeveel 
procent krijgen we na verloop van tijd als gemeente toch weer terug omdat een buurt het 
niet meer wil? (bijvoorbeeld door verandering in samenstelling van bewoners)

Antwoord:
Natuurlijk komen er ook stukken na een aantal jaren weer terug naar de gemeente. 
Hiervan is geen percentage bekend.

Vraag: Heeft u een evaluatie beschikbaar van deze “oude” situatie nu u met “nieuwe” 
plannen bezig bent?  

Antwoord:
Het ambitiegericht beheer is een methode die we sinds kort inzetten om bepaalde 
wensen die we uit buurten ontvangen, te bespreken. Een van de mogelijkheden is om als 
buurt zelf voor een ‘plus’ in de buurt te zorgen door eigen inzet. Wijk- en kerngericht 
werken met behulp van ambitiegericht beheer is nog niet lang geleden ingevoerd. 
Reacties uit de verschillende wijken zijn positief en enthousiast. Hier is geen evaluatie 
van beschikbaar.

Formulering: 

In het kader van de ombuigingen om de ontspoorde begroting in meerjarenperspectief 
weer op orde te brengen zou de organisatie op het programma financiën en 
bedrijfsvoering een miljoen euro structureel besparen. (perspectiefnota 2020 pag.15) 

De besparing op bedrijfsvoering wordt verderop uitgewerkt (pag.66) “Een bedrag van € 
525.000 wordt gerealiseerd door aantal posten binnen de bedrijfsvoering begroting te 
verlagen. Het gaat hier onder meer om het verlagen van het budget externe advisering 
en het wijzigen van het aannamebeleid nieuw personeel”.   

Op 16-04-2019, 27-06-2019, 17-07-2019 en 27-01-2020 hebben wij middels schriftelijke 
vragen getracht  inzage te krijgen in de kosten van inhuur van personeel waaronder 
externe advisering, het antwoord hebben wij nooit mogen ontvangen behalve een 
verzamelbedrag van € 27 miljoen EURO.

Onze fractie heeft de volgende vragen:

Vraag: Wat is de omvang van het budget voor externe advisering en welk bedrag gaat u 
hierop concreet bezuinigen? 



Antwoord:
Het budget waaraan u refereert heeft betrekking op externe juridische advisering . Dit 
budget bedraagt € 120.000. We besparen daar € 10.000 op.

Formulering:

In de begroting 2021 wordt gesteld (pag.85) dat het bedrag van € 525.000 direct wordt 
gerealiseerd in de begroting 2021 en wel door de bovengenoemde verlaging van externe 
advisering, het wijzigen van het aannamebeleid nieuw personeel en de vrijval van 
kapitaallasten op bedrijfsvoeringsinvesteringen zoals  ICT en materieel. 
Je mag dan dus aannemen dat het bedrag aan bedrijfsvoeringskosten in de begroting 
2021 en verder    € 525.000 lager is dan in de begroting 2020. Dat lijkt ook zo te zijn Er 
staat een bedrag in 2021 van        € 8.903.000 t.o.v. € 9.529.000 in 2020. Het bedrag van 
€  9.529.000 in 2020 staat echter in een nieuwe toegevoegde kolom aan deze begroting 
namelijk begroting 2020 na berap (bestuursrapportage). De werkelijk vastgestelde 
begroting 2020 door de raad op 6 november 2019 laat  een bedrag zien van         € 
7.007.000 aan bedrijfsvoeringskosten. In de bestuursrapportage 2020 komt dit 
vastgestelde bedrag overigens helemaal niet meer voor, daar heeft men het over een 
primitieve begroting van € 8.515.000 een gewijzigde begroting 2020 van € 9.663.000 en 
een begroting na berap van € 9.408.000 Kortom er is geen aansluiting tussen de cijfers.

Er worden aan de post bedrijfsvoeringskosten op diverse momenten ook andere 
budgetten en stelposten overgeheveld. Daarnaast kent de organisatie een blijvende 
vraag naar incidentele ondersteuning op onderdelen van de haperende 
organisatieontwikkeling, waardoor er sprake is van toekenning van structurele incidentele 
middelen. 

De post bedrijfsvoeringskosten laat  in meerjarenperspectief  voor 2022 een bedrag zien 
van                   € 8.592.000, in 2023 een bedrag van € 8.644.000 en in 2024 een bedrag 
van € 8.688.000. Ruim 1,5 miljoen boven de door de raad vastgestelde begroting 2020 
met een bedrag van € 7.007.000 aan bedrijfsvoeringskosten. Er wordt op de eigen 
bedrijfsvoering geen cent bezuinigt, maar structureel meer dan 1,5 miljoen extra aan 
uitgegeven.     

Vraag: 

Wilt u ons een overzicht geven van het verloop van de post bedrijfsvoeringskosten, 
waarbij u ons vanaf het moment van vaststelling door de raad van de begroting  2020 
met een bedrag van € 7.007.000  stap voor stap meeneemt in elke toevoeging en 
onttrekking?  Wilt u ons bij elke toevoeging of onttrekking aangeven of hier een 
collegebesluit of raadsbesluit aan ten grondslag ligt?

Antwoord:



Aan de mutaties Dekkingsplan begroting, Jaarrekening en Wijzigingen Berap liggen 
raadsbesluiten ten grondslag. De overige hier bovengenoemde mutaties betreft 
herverdeling van activiteiten binnen het programma financiën. Het doen van deze 
mutaties is in overeenstemming met onze financiële verordening.

Vraag: Wit u ons - bij bovenstaande exercitie - ook helder aangeven hoe er bij deze 
kostenstijging van ruim € 1.500.000 structureel in de komende jaren toch sprake is van 
een direct gerealiseerde besparing van  € 525.000?

Antwoord:
De stijging is het gevolg van een herverdeling van de kosten binnen de begroting per 
saldo nemen de lasten af.

Formulering:

Om  aan de miljoen euro besparing op het programma financiën en bedrijfsvoering te 
komen dient er naast de besparing op de bedrijfsvoeringskosten van € 525.000 ook € 
400.000 euro “te worden gevonden ten behoeve van de structurele financiële 
doorwerking van ontwikkelingen zoals die zijn geformuleerd taakstellend binnen de 
begroting van bedrijfsvoering te realisering” (perspectiefnota pag. 66, Begroting 2021 
pag. 85). Hier zegt u (helaas niet in Jip en Janneke taal) dat  u toekomstige investeringen 
in gedachten heeft en dat die binnen de huidige budgetten gevonden dienen te worden. 

Dit is een nieuwe manier van “bezuinigen”, wij zijn van mening dat sport en 
cultuurverenigingen de bezuinigingen  ook wel op deze wijze in willen vullen. Maak een 
lijstje van toekomstige investeringen, die moet u zelf betalen en daarmee heeft u 
bijgedragen aan de bezuinigingen. 

Vraag: Waarom is bovenvermelde wijze van “bezuinigen” wel voor de eigen organisatie 
van toepassing en niet voor andere door uw bezuinigingen getroffen verenigingen en 
instellingen?      

Antwoord: 
Er is geen verschil. Ook de eigen organisatie bespaart nu en krijgt een extra opdracht 
mee om zelf extra wensen op te vangen. 

Begroting 2020 7007
Toevoeging activiteit we dragen bij aan gemeenschappelijke regelingen 1225
Correctie verkiezingen 33
Personeel 250

8515
Dekkingsplan begroting -243
Jaarrekening 831
Overheveling van overige baten en lasten (trainees) 117
Overheveling van overige baten en lasten (investeren in mensen) 90
Overzetten standaardbudget naar kapitallasten 48
Overheveling van overige baten en lasten (onderhoudsbudget) 84
Opname lasten ivm doorbetaling inkomsten 24
Overheveling van overige baten en lasten (Gezamenlijke uitvoering) 92
Overheveling van overige baten en lasten (personeel) 105

9663
Wijzigingen Berap -255

9408
Hogere lasten ivm doorbelasting baten verzekering 120

9528



Vraag: U heeft het bij de boven vermelde  toekomstige investeringen onder meer over 
het versterken van de financiële functie en de aanstelling van een fulltime 
concerncontroller.(pag.85) Dit zou dan in het kader van de bezuiniging van € 400.000 uit 
het bestaande budget moeten worden voldaan. Toch verhoogt u in de begroting 2021 de 
post loonkosten programma financiën van € 12.746.000 (2020 na berap,) naar € 
13.466.000 hoe verhoudt zich dit met het voornemen deze investeringen te doen uit 
bestaande budgetten?   

Antwoord:
Kosten moeten verantwoord worden op de post waar ze thuis horen. Een stijging van de 
loonkosten is dan onvermijdelijk als het gaat om extra mensen. 

Vraag: Bovenvermelde verhoging van de loonkosten programma financiën wordt niet 
toegelicht in de begroting. Op 29-11- 2019 verzochten wij u conform motie M17-22 en 
gemaakte afspraken met de auditcommissie om afwijkingen vanaf  € 250.000 te voorzien 
van een toelichting. U heeft hieraan gehoor gegeven en dit ook doorgezet in de 
bestuursrapportage 2020. U refereert er zelf aan in de leeswijzer.  Waarom bent u met 
deze toelichting van verschillen groter dan een kwart miljoen in de begroting 2021 weer 
gestopt? 

Wilt u alle verschillen van meer dan een kwart miljoen in de begroting 2021, conform 
afspraak toelichten?

Antwoord: 
Hierna lichten we de in de begroting niet toegelichte verschillen van een kwart miljoen 
alsnog toe:

 010.070 Integrale aanpak: Het verschil ontstaat doordat een actuele inschatting is 
gemaakt van de besteding van het beschikbare budget uit investeren in 
Berkelland. 

 030.050 plan van aanpak VAB, 030.060 Plan van aanpak asbestverwijdering, 
030.080 Integrale kavelruil, 030.090 Leader project: Het gaat hier om projecten 
eventuele overschotten op de projecten hevelen we bij de jaarrekening over naar 
het volgende jaar.

 070.080 Toekomstbestendige sportverenigingen: Het gaat hier om een project, 
eventuele overschotten op het project hevelen we bij de jaarrekening over naar 
het volgende jaar.

 110.500 Loonkosten programma Financiën: De inzet van personeel voor onder 
andere de versterking van de financiële functie en een concerncontroller leiden 
tot hogere lasten.

 110.700 Rente en afschrijving programma Financiën: De kapitaallasten nemen in 
dit programma toe door de investeringen in het wagenpark en ict.

 110.050 Heffen OZB: De stijging van de OZB met 6% verklaart de hogere 
opbrengst.

 110.060 Algemene uitkering: Op basis van de meicirculaire is komt de algemene 
uitkering hoger uit dan verwacht. 

 110.090 Overige baten en lasten: We verwachten in 2021 minder BTW van 
gemeenschappelijke regelingen te kunnen compenseren.

Vraag: Wij komen diverse malen uitgaven tegen (ook in collegebesluiten) met een 
verwijzing naar  de post “Investeren” in Berkelland” op 14 september ontvingen wij nog 
een brief hierover aangaande inhuur die ten laste van deze budgetten heeft 
plaatsgevonden.



Vraag: Wanneer is deze post of deze budgetten in het leven geroepen en door wie?
Wat is het totaal bedrag of de bedragen en waar kunnen wij deze vinden?
Welke toevoegingen of onttrekkingen hebben er sinds het “instellen” plaatsgevonden en 
welke autorisatie was hierop van toepassing? Graag verwijzing naar college of 
raadsbesluit. 

Antwoord: 
Investeren in Berkelland is het investeringsbudget dat voortvloeit uit het collegeakkoord. 
Dit is in zijn totaliteit bij de begroting 2019 al opgenomen in de meerjarenbegroting. Ook 
in de begroting 2020 is dit opgenomen. De gereserveerde bedragen zijn overgeheveld 
naar de reserve Bestuurlijke claims. Het totaal bedrag bij aanvang bedroeg € 32.000.000. 
Inmiddels is dit bedrag verlaagd naar € 29.000.000 door het stoppen met de teruggave 
OZB en het niet doorgaan van het sloopfonds.

Groen Links
Plezierig wonen 

 Op grond van welke cijfers concludeert het college dat er een tekort is aan 
locaties voor wonen met 24 – uurs zorg? De wachtlijst is een minder goede 
indicatie omdat de ervaring leert dat veel ouderen zich uit voorzorg inschrijven. 
Hoeveel burgers hebben gebruik gemaakt van het project “Heerlijk thuis in huis” ? 

Antwoord: 
Het college concludeert dat er een tekort is op basis van wachtlijstcijfers van het 
zorgkantoor, cijfers van het CIZ, cijfers over de demografische ontwikkelingen en 
gesprekken met aanbieders. 

Ouderen kunnen zich niet uit voorzorg inschrijven voor een verpleeghuis. Er is een 
indicatie nodig op basis van de Wet langdurige zorg (Wlz). De Wlz is bedoeld voor 
mensen die voortdurend (intensieve) zorg nodig hebben in de nabije omgeving, zoals 
chronisch zieken, kwetsbare ouderen en mensen met een ernstige geestelijke of 
lichamelijke beperking. Om Wlz-zorg aan te vragen kan contact worden opgenomen met 
het Centrum Indicatiestelling Zorg (CIZ). Verzekerden met een indicatie voor Wlz-zorg 
kunnen ervoor kiezen in een instelling te gaan wonen om de zorg te krijgen. Zij kunnen er 
onder voorwaarden ook voor kiezen om de zorg thuis te ontvangen met een volledig 
pakket thuis (vpt), een modulair pakket thuis (mpt) of om de zorg zelf te regelen met een 
persoonsgebonden budget (pgb). De vormen vpt en mpt nemen de afgelopen jaren (ook 
landelijk) sterk toe. Dit betekent dat de zorgvraag niet kan worden gevolgd door het 
aanbod van passende verblijfsplekken in het verpleeghuis. Soms is dat ook niet 
wenselijk. Dan zijn mensen tevreden met het aanbod van zorg thuis via een mpt. Ook 
wordt in de praktijk een plek in een verpleeghuis ondanks een CIZ-indicatie nog wel eens 
afgewezen. Veel mensen willen bijvoorbeeld graag naar een verpleeghuis in de kern 
waar ze altijd hebben gewoond. Zij wachten dan tot een plek in die kern beschikbaar is.

Met zorgaanbieders bespreken we per kern de balans tussen vraag en aanbod, de 
opgaven per kern en de wijze waarop vraag en aanbod het beste en toekomstbestendig 
in balans kan worden gebracht en gehouden

Er zijn 231 aanvragen voor een Woongelukgesprek geweest, hiervan zijn 181 
gesprekken al gevoerd. De overige gesprekken waren gepland maar hebben we moeten 
annuleren ivm de maatregelen rond Corona. Zodra het weer mogelijk is om op een 
veilige manier, voor de aanvrager (vaak de kwetsbare doelgroep) en de wooncoach, 
worden de gesprekken weer opgepakt. 



Fijn leven 
 Op welke manier kan het onderhoud van bomen efficiënter worden uitgevoerd? 
 Kunt u voorbeelden geven van minder of goedkopere materialen die er gebruikt 

gaan worden op begraafplaatsen ? 

Antwoord: 
De mogelijkheden om met efficiëntere uitvoering nog meer kosten te besparen zijn 
minimaal. We willen in de bebouwde kommen het aantal vormbomen gaan verminderen 
om zo kosten te besparen. Ook onderzoeken we of de eigen dienst (Team Onderhoud 
Groene Leefomgeving) meer werkzaamheden op het gebied van boombeheer kan 
uitvoeren, in plaats van dit uit te besteden. Waar wel wordt uitbesteed, wordt in de 
bestekken rekening gehouden met minimale werkzaamheden. De veiligheid van bomen 
staat wel voorop. Door diverse ontwikkelingen in regelgeving (vergunningen, flora en 
fauna, droogte) is het wel een uitdaging om met de bestaande budgetten de 
werkzaamheden goed uit te voeren. 
Het gaat voornamelijk onderdelen op de begraafplaatsen die goedkoper te onderhouden 
zijn. Bijvoorbeeld de grind- en schelpenpaden, die alleen met intensief onderhoud 
onkruidvrij te houden zijn. Dit is niet meer haalbaar. Een ander voorbeeld zijn strak 
gesnoeide hagen op plekken waar deze prima weggehaald kunnen worden. 

Vitaal Platteland 

 Zijn er al voorbeelden van kavelruil ten behoeve van nieuwe natuur? 

Antwoord: 
Via het kavelruilproces Berkelland zijn er op dit moment voorbeelden van kavelruil voor 
nieuwe natuur in Ruurlo en net over de grens in Barchem. Op dit moment ziet het er naar 
uit dat er ook nog nieuwe kavelruil voor natuur aanstaande is.

Zorg voor wie dat nodig heeft 
 Op welke manier krijgen mensen die uit de schuldsanering komen nazorg zodat 

ze niet weer schulden maken?

Antwoord: 
Nazorg is van belang om herhaling te voorkomen. De focus van de schuldhulpverlening 
ligt om die reden op duurzame resultaten. Er wordt realistisch gekeken naar 
mogelijkheden van zelfredzaamheid. Indien blijkt dat een inwoner niet financieel 
zelfredzaam is, krijgt deze permanente ondersteuning bij zijn financiën. Zowel de 
vrijwilligersorganisaties als de Stadsbank geven invulling aan nazorg door bijvoorbeeld 
een jaar na het afronden van het schuldhulpverleningstraject te controleren of de 
financiële situatie in balans is.

Werken en ondernemen in een sterke regio 
 Kunt u aangeven welke activiteiten uit het ondernemersfonds zijn betaald? 

Antwoord: 
Het ondernemersfonds is opgericht voor en door de ondernemers. Zij bepalen daarom 
ook samen met het platform Berkelland waar het geld aan wordt besteed. De geïnde 
reclamebelasting vloeit volgens een afgesproken verdeelsleutel naar centra en 
bedrijvenparken en een deel naar IKB en Platform en van daaruit naar lokale en 
overkoepelende activiteiten.



De verschillende ondernemersverenigingen / bedrijvenparkverenigingen en Platform 
Berkelland leveren elk jaar een begroting aan waarin staat waar de opgehaalde gelden 
voor in worden gezet. Dit verschilt per ondernemersvereniging / bedrijvenparkvereniging. 
Globaal worden de gelden ingezet voor (lokale en overkoepelende) activiteiten, 
evenementen en projecten. Daarnaast zal per oktober 2020 ook de nieuwe “Aanjager” 
van Platform Berkelland vanuit deze gelden worden betaald. Door de huidige situatie met 
Covid 19 zal een aantal activiteiten niet uitgevoerd kunnen worden. Een voorbeeld 
hiervan is de Dag van de Berkellandse Ondernemer. 

Technisch Financieel
 Op een aantal plaatsen in de begroting wordt opgemerkt dat werkzaamheden uit 

de reserves zullen worden gefinancierd als er toch te weinig voor die activiteiten 
is begroot. (o.a. onderhoud wegen)
Hoe wordt er voorkomen dat de hoogte van de reserves op een te laag niveau 
komen en het weerstandsvermogen dus onvoldoende zal zijn?

Antwoord: 
Het weerstandsvermogen wordt bepaald door de algemene reserve af te zetten tegen de 
risico’s. Als er voor een activiteit een bestemmingsreserve is heeft dit dus geen invloed 
op het weerstandsvermogen. Als de omvang van de algemene reserve te laag wordt om 
de risico’s af te dekken of de risico’s te hoog om door de algemene reserve te kunnen 
worden gedekt dan komen we met een plan om de algemene reserve weer aan te vullen.

De fractie wil graag:
 Een aansluittabel voor alle programma’s met bijbehorende activiteiten, waarin de door 
de raad vastgestelde begroting 2020, de door de raad vastgestelde PPN 2021, de 
Bestuursrapportage  2020 en de nu ter besluitvorming voorliggende begroting 2021 naast 
elkaar gezet worden en vergelijking mogelijk is tussen de verschillende activiteiten en 
bijbehorende bedragen; 
Een overzicht op de invulling van de taakstelling sociaal domein, waarbij aansluiting 
tussen activiteiten en getallen zichtbaar wordt, met daarbij een verloop van het 
programma “Zorg voor wie dat nodig heeft” van begroting 2020 (door raad vastgesteld) – 
PPN – Bestuursrapportage  - en voorliggende begroting 2021; 

Een overzicht van de invulling van de taakstelling ambtelijke organisatie, zowel 
inhoudelijk als financieel;

Juridische advisering 10.000
Kinderopvang 35.000
Vrijval kapitaallasten 80.000
Aannamebeleid personeel 200.000
Formatiebudget 200.000

Een overzicht van aantal FTE dat het komende begrotingsjaar uit incidentele middelen 
wordt betaald. 

Controller 113.500
Regisseur organisatieontwikkeling 106.000
Strategisch adviseur relatiemanager 47.018
Medewerker kwaliteit en control buitendienst 85.000
2,5 fte vergunningverlener 183.150


